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Vážení občané,

nastává opět září a děti se zase s radostí vrací do školních lavic. Jim i vám, jejich 
rodičům, přeji hladký začátek školního roku. Dětem laskavé paní učitelky a pány uči-
tele, rodičům pak to, aby jejich ratolesti dobře prospívaly a měly z nově nabytých vě-
domostí radost. A pokud se ve škole nebude dařit úplně na jedničku, aby byli ke svým 
dětem vstřícní a chápaví.

Před námi jsou komunální volby, volby členů zastupitelstva naší obce, volby těch, 
kteří budou hájit Vaše zájmy.K omunální volby proběhnou 23. a 24. září 2022, výsled-
ky budou známy v sobotu večer. 

V Kvasinách byla k letošním volbám sestavena pouze jedna kandidátka ze všech 
politických stran a seskupení, které kandidovaly v tomto volebním období. Někteří 
zastupitelé již nechtějí dále pracovat jako zastupitelé, s ostatními se podařilo domlu-
vit, že chceme pokračovat ve společné práci. Dále byli osloveni další občané, kteří se 
o práci v zastupitelstvu zajímali.   

Jsem ráda, že jsme se dokázali domluvit a kandidátku sestavili, ale nemám radost 
z toho, že je to jediná kandidátka, protože kritika a opozice jsou důležité a prospěšné.

Moc bych si přála, aby se jednalo o odraz situace, kdy většina lidí v obci je spoko-
jena a nemá takový problém, že by jim stálo za to jít do voleb a kandidovat, aby to 
bylo tak, že lidé nemají důvod chtít změnu. Potom by se dala celá situace vnímat jako 
ocenění toho, co jsme v minulém období společně s ostatními zastupiteli dokázali 
udělat. Na druhou stranu může jedna kandidátka znamenat, že v obci neprobíhá po-
litická soutěž a že v obci nejsou aktivní obyvatelé, nebo že je na tom obec tak špatně, 
že se o ni lidé nezajímají a nechtějí ji spravovat.

To, že je v obci podána jenom jedna kandidátka, může ovlivnit účast občanů. My-
slím si, že účast v letošních volbách bude nižší, než kdyby bylo na výběr z více sub-
jektů. Chtěla bych tímto vyzvat ty občany, kteří by raději volili někoho jiného, než je 
na kandidátce, aby k volbám přišli a jako výraz nesouhlasu vhodili do urny prázdnou 
obálku, případně dali preferenční hlasy těm, které chtějí v zastupitelstvu mít.

Já sama se do voleb, které jsou před námi, zapojuji už ne jako kandidát na funkci 
starosty, ale pouze jako kandidát na zastupitele. Budu i nadále ráda přispívat nějakou 
formou svými zkušenostmi, které jsem získala, ale nechci už vše řídit. Práce starosty 
mě těší a naplňuje, mám ale několik důvodů, proč chci ve funkci skončit. Jednak jsem 
unavená, protože starosta je zodpovědný za veškeré dění v obci a jedná se o nároč-
nou nepřetržitou práci, dále mě mrzí neochota a nevstřícnost některých zapojit se 
do veřejného života a nezájem o veřejné dění. V podstatě má člověk pocit, že dělá 
něco, co lidi ani nezajímá a vlastně, kdyby to nedělal, tak by to bylo lepší, protože 
všechno co vzniká, může nějakým způsobem obtěžovat. 

Závěrem bych chtěla poděkovat občanům Kvasin za to, že mi dali důvěru, abych 
mohla práci  starostky vykonávat. Snažila jsem se po celou dobu mého působení 
ve funkci přistupovat k práci svědomitě a být spravedlivá. Vždy jsem hledala nejlepší 
a nejvýhodnější řešení pro obyvatele obce. 

Úvodní slovo
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Zastupitelstvo a zastupitelé
Zastupitelstvo obce je vrcholným orgánem místní samosprávy a při svém jednání 

a rozhodování se musí řídit právním řádem České republiky a musí dodržovat prin-
cipy dobré veřejné správy. Každý, kdo vstupuje do vztahu s občanem, s adresátem 
veřejné moci, je povinen jednat dobře a spravedlivě, prostě tak, aby byly vyřízeny 
oprávněné požadavky občanů. Veřejnost je ta, která určuje cíl cesty či jednotlivé 
mety jejího směřování, zastupitelé - představitelé veřejné moci jen hledají nejvhod-
nější cestu jak efektivně, hospodárně, rychle a bezpečně tohoto cíle dosáhnout.

Zásady dobré správy jsou jakýmisi dobrými mravy veřejné správy a je zapotřebí je 
všem zastupitelům připomínat, patří k nim:
l zásada zákonnosti -  rozhodování v souladu se zákony ČR 
l zásada zákazu zneužití pravomoci - zastupitelé nesmí zneužívat svoji  pravomoc 

spojenou s výkonem veřejné moci
l zásada ochrany dobré víry a veřejného zájmu - zastupitelé se musí rozhodovat 

nestranně vždy ve prospěch veřejného zájmu a musí chránit dobrou víru občanů
l zásada proporcionality - zastupitelé musí zachovávat při rozhodování poměr-

né, úměrné zastoupení částí v rámci celku - např. neprosazovat investice pouze 
ve stejných částech obce na úkor ostatních částí

l zásada nestranného postupu a legitimního očekávání - zastupitelé musí být ne-
stranní, nemůžou se rozhodovat na základě svých vlastních sympatií a antipatií 
tak, jak se to mnohdy děje

l zásada veřejné správy jako služby veřejnosti - zastupitel je zde kvůli občanům 
a ne naopak, je služebníkem pro občany

l zásada transparentnosti - zastupitelé musí v co nejširší míře zveřejňovat svoje 
úkony, musí být otevřeni všem samosprávným postupům a rozhodnutím

l princip erudice - jen vzdělaný a orientovaný zastupitel dokáže objektivně zhodnotit 
stav věci, zachovat procesní rovnost, odstraňovat rozpory, řešit věci smírnou ces-
tou a nestranně rozhodovat v zájmu obce

Správný zastupitel vykonává několik rolí:
l zastupitel jako manažer - řídí práci v obci z hlediska časových úkolů, vytváří sys-

tém pro činnosti samosprávy
l zastupitel jako vyjednavač a reprezentant - vyjednává s cílovými skupinami, pro-

gaguje obec navenek, vede kolektivní a komunitní jednání, zastupuje obec při 
společenských příležitostech

l zastupitel jako hospodář - spravuje, navrhuje, schvaluje a kontroluje rozpočet 
obce, hospodaří s majetkem obce, pečuje o majetek obce

Volby 2022

Dále děkuji všem kolegům za velkou podporu a za to, že jsme společně mohli pra-
covat a kromě jiného také realizovat nové projekty. 

Děkuji všem za spolupráci, jsem velice ráda, že jsem tu mohla pro vás být. 
 Alice Nováková – starostka obce
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l zastupitel jako osoba odpovědná za dlouhodobý rozvoj obce - připravuje strategic-
ký plán obce, opatřuje podklady pro strategický rozvoj jednotlivých oblastí, podílí 
se na tvorbě územního plánu

l zastupitel jako zákonodárce a ombudsman - hájí práva a zájmy občanů, sezna-
muje občany s jejich právy a možnostmi jejich obhajoby, řídí se platnými zákony 
a využívá platnou legislativu

Jaromír Novotný, Živnostník
V Kvasinách žiji 30 let a od roku 1994 jsem nepřetržitě členem zastupitelstva obce.
Jako podnikatel se věnuji prodeji paliv a poskytování zemědělských služeb. Stro-

jírenství jsem studoval, je mým koníčkem a zároveň mojí prací. S manželkou máme 
4 děti, mám sedm sourozenců, a když mám nějaký volný čas, tak ho trávím s přáteli 
a rodinou.

Mgr. Jiří Tobiška, Policista KŘ KHK
V obci žiji od narození (s výjimkou 13 let trvalého bydliště v RK), jsem ženatý, dvě 

děti, více než 25 let pracuji u PČR, v současné době na Krajském ředitelství v Hradci 
Králové. Volný čas nejraději trávím s rodinou, sportem, četbou a luštěním. Nemám 
rád pokrytectví a lež.  

Aleš Vavera, Živnostník
V Kvasinach žiji celý svůj život a neměnil bych. Kandiduji do OZ již popáté a i na-

dále se chci podílet na chodu naší obce. Vystudoval jsem střední průmyslovou školu 
v RK, poté jsem pracoval ve Škodovce a nyní se posledních pět let věnuji autobusové 
dopravě. Šťastná rodina a přátelé jsou pro mě důležitou součástí života. To bych chtěl 
přenést na všechny občany Kvasin, pro jejich spokojenost i bezpečnost. Věřím, že 
podporovat místní zájmy ať kulturní, sportovní tak samozřejmě školní je velmi důležité.

Bc. Jiří Novotný, Vývojář počítačových aplikací
Jako rodilý Kvasiňák jsem se vždy účastnil veřejného dění jak v obci, tak v okolí, 

i z tohoto důvodu jsem před čtyřmi lety přijal nabídku kandidovat do obecního zastu-
pitelstva a stal se místostarostou.

Vystudoval jsem kosteleckou obchodní akademii a Univerzitu Hradec Králové, 
obojí se zaměřením na informatiku, dále pak dálkový učňovský obor „Elektrikář – 
Silnoproud“ v Brně. Vývoji počítačových aplikací se věnuji dodnes. Práce s počítači, 
elektronikou a elektrikou pro mě vždy byla hlavním koníčkem, mezi mé další záliby 
patří také fotografování, počítačová grafika, hudba a tanec všeho druhu.

Ing. Alice Nováková, Stavební inženýrka
V Kvasinách žiju od narození, s výjimkou studia na VUT FAST Brno a několika let 

v Rychnově nad Kněžnou a Solnici.  V Kvasinách žijí také moji rodiče a sestra s ro-

Představení kandidátů do Zastupitelstva 
Obce Kvasiny pro roky 2022-2026
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dinou. Mám dva dospělé syny a pět vnoučat. Rodina je to nejdůležitější, co v životě 
mám.

Od roku 2010 jsem členkou zastupitelstva obce, dvě volební období jako starostka. 
Po celou dobu mého působení ve funkci jsem se snažila přistupovat k práci svědomi-
tě a být spravedlivá. Vždy jsem hledala nejlepší a nejvýhodnější řešení pro obyvatele 
obce. Práce starostky mě těšila a i nadále budu ráda přispívat nějakou formou svými 
znalostmi a zkušenostmi, které jsem v životě získala.

Jana Mašková, ředitelka ÚSP Kvasiny
V Kvasinách žiji již třicet let. Mám to tu ráda. Těší mě, že se naše obec stále rozvíjí 

a přispívá tak k hodnotnému životu většiny z nás. 
Jsem matkou, babičkou, rodina je u mě na prvním místě. Další oblastí, kde vidím 

smysl, je moje práce. Pracuji v sociálních službách na pozici ředitelky ÚSP Kvasiny. 
Daří se nám budovat nová komunitní bydlení pro naše klienty, kde mohou žít srov-

natelným životem, jako má většina z nás. Zúročením této práce je spokojený klient. 
Zároveň vykonávám již druhé volební období funkci zastupitele obce. Nyní kandi-

duji potřetí. Odměnou a cílem je pro mě spokojený občan, který je odrazem a výsled-
kem dobře odvedené práce zastupitelstva Obce Kvasiny.

JUDr. Milan Bořek, Právník
Pocházím z obce Trnov, kde jsem vyrůstal a v roce 1983 jsem se oženil s Monikou 

Suchánkovou, jejíž matka do roku 1992 v Kvasinách provozovala místní kulturní dům 
a otec byl mnohaletým zaměstnancem automobilky. V letošním roce jsme se s man-
želkou do Orlických hor po téměř 36 letech vrátili. Celý profesní život jsem strávil 
v justici jako občanskoprávní soudce, od roku 1990 jsem postupně zastával pozice 
předsedy Okresního soudu v Náchodě, předsedy Krajského soudu v Hradci Králové, 
místopředsedy Vrchního soudu v Praze a předsedy Krajského soudu v Brně. Věnuji 
se oboru civilního práva (občanské, rodinné a pracovní právo), mým koníčkem je 
zejména sport, historie a výtvarné umění. 

Jiří Vych, Vedoucí technické podpory
Je mi 38 let a společně se svojí rodinou žiji od roku 2009 v Kvasinách. 
Pracuji jako servisní a produktový specialista silničních tandemových válců ve spo-

lečnosti AMMANN Czech Republic a.s. Nové Město nad Metují. 
Mezi mé koníčky patří motorismus a rekreační sport. 
Nabídku na opětovnou kandidaturu jsem přijal zejména proto, že bych se rád opět 

podílel na chodu naší obce, ve které vidím potenciál.

Rudolf Beneš, Důchodce
Jsem důchodce a kandiduji, protože mi život v obci není lhostejný a chci pomoci 

s jeho rozvojem.

Karel Chocholouš, Seřizovač
Jsem Kvasinský rodák a v naší obci žiji již přes 35 let. Jsem ženatý a mám tři děti. Hned 

po maturitě jsem nastoupil do místního závodu Škoda Auto, kde pracuji již více než 26 let. 
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Svůj volný čas se snažím trávit s rodinou a věnováním se zálibám, mezi něž patří 
naši kvasinští hasiči. Zde se zapojuji jak v kroužku mladých hasičů, tak i v místní jed-
notce a sboru při péči a výchově o mládež, ale i pomoci obci a spoluobčanům. Mezi 
mé další koníčky patří příroda, včelaření a práce kolem domu.

Jako zastupitel jsem se vždy snažil být svědomitý a vést se zdravým rozumem, 
a v tomto bych velice rád pokračoval i v dalším volebním období.

Mgr. Hana Brandejsová, Důchodkyně
Jsem důchodkyně. Produktivní věk, 42 let, jsem pracovala jako učitelka a později 

i ředitelka ZŠ a MŠ. O školství se stále zajímám. Chci svými zkušenostmi přispět 
k tomu, aby moderně vybavená škola poskytovala žákům ZŠ a MŠ vyšší úroveň 
vzdělání s využitím moderních trendů výuky.

Tomáš Roleček, Hasič
Je mi 31 let, jsem ženatý a mám dvě děti. 
Od narození žiji v Kvasinách, nejen proto mi na naší obci záleží.  
Jsem vyučený autoklempíř. Na Vyšší odborné škole a Střední průmyslové škole 

v Rychnově nad Kněžnou jsem absolvoval nástavbové studium provozní technika, 
dále jsem vystudoval na střední škole – Podorlické vzdělávací centrum Dobruška 
nástavbové studium „podnikání“. 

Ve volném čase jsem se vždy zajímal o „hasičinu“ jako takovou, byl jsem členem 
několika sborů dobrovolných hasičů. 

V současné době je „hasičina“ i mým zaměstnáním, šestým rokem pracuji u hasič-
ského záchranného sboru podniku ŠKODA AUTO a.s.

Mgr. Jana Podstavková, Učitelka ZŠ
Jmenuji se Jana Podstavková. Mám dospělého syna. V Kvasinách žiji od svého 

narození. V současné době pracuji jako učitelka a vychovatelka v ZŠ a MŠ Kvasiny. 
Chci, aby se nám i našim dětem v Kvasinách hezky žilo.

Ing. Renata Danielisová, Vedoucí marketingu
Ve svém profesním životě se věnuji oboru marketing, jehož součástí je častá ko-

munikace s lidmi. 
Za svou prací vidím ráda výsledky. Pocit z dobře odvedené práce a radosti z ní je 

pro mě hodně důležitý. 
Volný čas trávím s rodinou a přáteli. Baví mě cestování, sport a pohyb, pokud 

možno v přírodě. 
V současné době jsem na mateřské dovolené.  
Přála bych si, aby Kvasiny byly místem, kde se jeho občané budou rádi společně 

potkávat. Budou k tomu mít příležitosti kulturní, společenské i sportovní. Zároveň si 
budou vážit naší krásné přírody a zachovají si ji pro relaxaci a klidné procházky.

Otto Kopecký, Důchodce
V Kvasinách jsem od roku 1975. Nyní jsem v důchodu. Zajímám se o včelaření 

a přírodu.
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Ze života základní školy
Po prázdninách jsme se opět vrátili do školních lavic. Na slavnostním zahájení 

jsme přivítali devět prvňáčků i tři nové žáky naší školy. 
Letos opět nabídneme dětem pestrou škálu kroužků – atletický, tělovýchovný, po-

čítačový, turisticko- přírodovědný, pohybové a deskové hry, hra na flétnu, malování 
a tvoření, keramický, nově skaut a hudební kroužek. Pro žáky 1. a 2. ročníku již 
začala hravá výuka angličtiny. 

V nejbližší době nás čeká ve spolupráci se ŠKODA AUTO a.s. vzdělávací před-
náška „EKO -KOM“ o recyklaci a využití druhotných surovin. 

Kvasinští hasiči pro nás opět chys-
tají zajímavý branný závod. 

Těšíme se i na další sportov-
ní a kulturní akce – v říjnu se 
uskuteční již 23. ročník přespol-
ního běhu, v listopadu pojedeme 
do Prahy na muzikál Vánoční zá-
zrak, v prosinci se děti mohou těšit 
na muzikohraní s panem Štursou 
- muzikoterapeutem a lektorem 
prožitkových programů a nadalší 
akce.

Učitelé a žáci školy

Ve dnech 11. a 12. 10. 2022 
budou u školy kontejnery pro 
sběr starého papíru. 

Uvítáme i vaši pomoc. Výtě-
žek z této akce bude věnován 
na činnost dětí ze základní 
a mateřské školy. Předem dě-
kujeme.

A naše další novinky?
V letošním roce jsme rozšířili 

provoz školní družiny ráno od 6.15 
do 7.45 hodin, po vyučování 
od 11.40 do 16 hodin. Z tohoto dů-
vodu jsme přijali na částečný úva-
zek paní vychovatelku. 

Nakoupili jsme nové výukové 
programy a učebnice, abychom 
plně využili moderní tabule s data-
projektory a obohatili výuku.
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I nadále úspěšně 
probíhá metodická 
podpora pod vede-
ním Mgr. et Bc. Jany 
Stejskalové, do které 
se ochotně zapojily 
i nové paní učitel-
ky z mateřské školy. 
Učitelé ZŠ i MŠ se 
účastní různých ško-
lení a webinářů dle 
nabídek. 

Hlavní náplní 
školení, webinářů 
i workshopů je přípra-
va na novou informati-
ku, která v naší škole 
začne od příštího škol-
ního roku. 

Těší nás, že je v letošním školním roce naplněna kapacita MŠ.
Tým ZŠ aMŠ

Naše mateřská škola
Vážení a milí čtenáři.
Dovolujeme si Vám sdělit nejnovější informace z mateřské školy. 
Začátek školního roku je jako vždy náročnější pro děti nastupující do nového ko-

lektivu dětí i dospělých. Ne jinak je tomu i v naší mateřské škole. Adaptace dětí 
probíhají pomalými krůčky, ale úspěšně. Děti si navykají na kamarády, paní učitelky 
i chod mateřinky. Jsou moc šikovné a odloučení od rodičů zvládají každý den lépe 
a lépe. A my děkujeme všem rodičům za jejich trpělivost a spolupráci. Dětem i nám 
to pomáhá.

Přesto, že zápisy do školky proběhly již před létem, tak i během těchto letních 
měsíců se k nám přihlásily další děti. Dnes již máme plnou kapacitu, tudíž naplněné 
obě dvě třídy. V dolní třídě „Kytiček“ jsou menší děti i dvouleté, do horní třídy „Sluní-
ček“ chodí děti starší a předškolní. Tedy ty, které by od příštího školního roku měly 
nastoupit do první třídy.

Během pár týdnů si děti postupně zapamatovávají jména kamarádů, svoje znač-
ky, kde se nachází hry a hračky. Učíme se také tyto věci ukládat zpět na svá místa, 
abychom je znovu našli. Povídáme si o zavedených pravidlech školky, které si denně 
připomínáme a procvičujeme. Další pravidla si mají děti možnost vymyslet samy.

Pobyt venku, tedy hry na zahradě a vycházky po okolí jsou denní záležitostí, aby-
chom poznali místa v okolí školy. Kromě vycházek po obci navštěvujeme i místní les, 
kde jsme si také vyzkoušeli vědomostní stezku, u které jsme se pobavili.
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V dalších měsících nás čekají činnosti a aktivity pro rozvoj všech oblastí potřeb-
ných pro spokojený a zdravý život dětí. Těšíme se na několik divadelních předsta-
vení, která budou probíhat u nás ve školce. Budou to nejen hrané pohádky na téma 
zvířat a přírody, ale i logo pohádky.
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Vzdělávání probíhá v tematických blocích bez časového omezení. Tím vycházíme 
maximálně vstříc potřebám všech dětí.

Také jsme rádi za přípravu svačinek a obědů v naší školní kuchyni, která je vždy 
čerstvá, pestrá, z místních zdrojů a v režimu zdravého stravování. Paní kuchařky 
nám v případě potřeby vycházejí vstříc a za to jim můžeme poděkovat.

Těšíme se i na spolupráci se základní školou i s obcí a věříme, že nám v tomto 
nebudou stát žádné překážky.

Přejeme všem pohodový a klidný vstup do podzimního času plného barev.
Kolektiv MŠ Kvasiny

Kulturní komise
Protože se blíží konec 

volebního období kul-
turní komise, chtěl bych 
tímto poděkovat jejím 
členkám, a to Hance 
Baranové, Renatě Kob-
lásové, Lence Kubcové, 
Daně Valentové, Lucce 
Palečkové, Marcelce 
Pavlové, Žanetě Polové, 
Janě Benešové, Ireně 
Šklíbové, Janě Štěpán-
kové a Janě Růžičkové 
za dobré nápady a jejich 
realizaci.

Za předsedu kulturní komise R. Beneš

Knihovna Kvasiny
Výcvikový den s Policií České republiky 

Pes byl zřejmě jedním z prvních zvířat domestikovaným člověkem. Jeho úloha 
po boku pána a ve společnosti se postupem času vyvíjela, ať už se jednalo o po-
mocníka při lovu, při hlídání stád, ochraně člověka a jeho majetku, jako tažný pes 
při přepravě nákladů v těžko dostupném terénu či jen jako domácího mazlíčka cho-
vaného pro potěšení, jako čtyřnohého přítele. 

Ohlednutí do historie a současnosti 
Pohledem do historie byl význam psa značný, avšak jeho cesta k policejním služ-

bám byla poněkud zdlouhavá. Ještě v 19. století byl přístup totiž zcela opačný. 
Příslušníkům tehdejšího četnictva bylo výslovně zakázáno vodit psa do služby. Pes 
vedený četníkem by prý mohl vzbuzovat posměch a snížit tak v očích obyvatelstva 
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respekt k četnictvu, případně panoval strach, že by mohl pes zaútočit na druhou 
osobu, protože tenkrát pes nepodléhal téměř žádnému výcviku jako dnes. Postu-
pem času se však přístup měnil a užívání psů v ozbrojených silách bylo více pod-
porováno.  

Služební kynologie se u nás začala rozvíjet na začátku 20. století a za jejího 
zakladatele a průkopníka je považován Theodor Rotter, důstojník c. k. četnictva 
v tehdejším Rakousko-Uhersku. Jeho jméno je zmiňováno i v knize Jaroslava Haš-
ka Osudy dobrého vojáka Švejka. Využití psa v policejních službách byla ve třech 
směrech – pes hlídací nebo-li strážní, pes doprovázející četníka a pes pátrací 
po osobách a jen s málo změnami se ve výcviků psů pokračuje tímto trendem 
i v současné době. Kynologická soustava v naší republice je tvořena především 
jednotlivými výcvikovými středisky, z čehož jak název napovídá, probíhá zde pří-
prava a výcvik služebních psů pro praxi. Výcvik je rozdělen na dva základní druhy. 
Klasický se zabývá výcvikem psů na doprovod psovoda jako hlídka a další je spe-
cifický, určený pro vyhledávání drog, výbušnin, urychlovačů hoření při požárech 
a hledání ztracených a pohřešovaných osob kdekoliv, dokonce i pod vodou.  Slu-
žební psi jsou zejména v současné době využíváni cizineckou policií při hledání 
osob ukrytých ve vozidlech, kteří nelegálně překračují hranice. Kontroly probíhají 
na letištích, ve vlacích, na autobusových nebo vlakových nádražích a všude tam, 
kde dochází k velké koncentraci lidí. V těchto prostorách se psi nenahraditelně 
uplatňují při vyhledávání zejména výbušnin a omamných látek. Tito psi jsou spe-
ciálně cvičeni a nalezenou výbušninu musí tzv. označit, nejčastěji zůstat strnule 
stát na místě. Nalezenou výbušninu nelze oznámit štěkotem, jelikož by mohla její 
exploze souviset právě s hlukem.  Při vyhlášené pátrací akci je do pátrací skupiny 
začleněn psovod se služebním psem, který je schopen vypracovat stopu. Pokud 
pes narazí na stopu pachatele nebo jiné hledané osoby, dojde k pronásledování 
a následně snad ve většině případů k nalezení nebo zadržení osoby, při kterém pes 
opět často asistuje s eskortací dané osoby.

Pes a jeho majitel 
Každý majitel psa velmi dobře ví, že má doma radost, ale také i trochu starost. 

Každodenní procházky a venčení a to za každého počasí , krmení, veterinární péče 
atd.. Ale díky pravidelným vycházkám udržuje pes svého majitele v určité kondici. 
Samozřejmě záleží, jaké plemeno doma chováte, jestli stačí, pokud oběhnete za-
hrádku s malým yorkshirem nebo musíte denně sprintovat několik kilometrů s hus-
kym. 

Policejní kynologové jsou lidé, kteří hodně času během každého dne tráví se 
svými čtyřnohými parťáky, ti jsou jim tak oddaní, že by za svého pána i v případě 
nutnosti nasadili svůj život. Vychovávají je od štěňat, cvičí, musí absolvovat několik 
zkoušek a než dojdou na pomyslný vrchol, kdy může být pes označen za služební-
ho a jít do praxe, jedná se o několik let tvrdé práce. Ale jak řekl dětem pan Martin, 
hlavní aktér výcvikového dne…“Moje práce je můj koníček, takže taková dřina to 
zase není, ale slovo dovolená…? To příliš neznám, mám tři dospělé psy a jedno 
štěně v současné době …“ 
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Terénní cvičení v praxi 
Areál zahrady základní a mateřské školy, který je v současné době ještě v dokon-

čovací fázi, poskytl ideální prostředí pro výcvikový den policejních kynologů. Před-
stavilo se nám šest psovodů se svými čtyřnohými svěřenci z Policie České repub-
liky Hradec Králové, kteří si naše prostředí vybrali na výcvikový den a my všichni 
jsme se mohli zúčastnit jako přihlížející diváci. Setkali jsme se se zástupci plemene 
německý ovčák, belgický ovčák, známý pod jménem také „maliňák“, stafordšírský 
teriér a rotvajler.  Na hromadě suti, hlíny a kamení si kynologové mohli „rozdělat“ 
ohýnek, počkat chvíli než dohoří a poté nasadit psa, který po chvilce jednoznačně 
označil vzniklé požářiště a to tak, že si lehl na zem a zůstal nehybně ležet, než 
uslyšel pochvalu a povel od svého vůdce a následně také odměnu v podobě paml-
sku. Na dvoře školy všichni přihlíželi a téměř se zadrženým dechem sledovali práci 
psa, který měl v krabičce pod oknem nalézt ukrytou výbušninu. Našel, označil…nic 
naštěstí nevybuchlo, bylo to jen cvičení. Do školního batohu jednoho žáčka ukryl 
psovod vzorek pro hledání OPL (omamné a psychotropní látky).  Německý ovčák 
vybral z několika na zemi ležících batohů ten, do kterého pan kynolog ukryl zmí-
něnou látku a označil ho, že si před něj lehl a zůstal čekat na příchod svého vůd-
ce.  Žáčkovi Péťovi pak vysvětlil, že pokud se vydá na prázdniny a bude cestovat 
letecky, aby si raději na cestu nesbalil věci právě do tohoto batohu… na letišti by 
mohl mít při kontrole problémy, jelikož pach omamné látky může pes ucítit i za delší 
časový interval. Naše spolehlivá a vždy bdící média žádnou takovou informaci ne-
přinesla, takže léto s vonícím omamným batohem proběhlo jistě v pořádku. 

Kriminalistická odorologie 
Diváci z řad dospělých se v tento výcvikový den stali téměř součástí oboru krimi-

nalistické odorologie. Obor se zabývá identifikací osob nebo věcí na základě jejich 
pachu.  Tak se asi nabízí doslova, že nás tento den všichni přítomní psi očichávali 
a zkoumali…Ale úplně tak to zase nebylo. Paní policistka, která má ve výcviku mla-
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dého psa, potřebuje na jeho cvičení velké množství pachů od různých lidí. Takový 
výcvik psa je prý velmi náročný a ne každý pes je schopen naučit se všemu potřeb-
nému. Zjednodušeně napsáno…dospělé obecenstvo obdrželo na tělo (za opasek 
na kalhotách, dámy si musely vyhrnout šaty, pokud měly) postupně třikrát čtve-
rec z látky během cca jedné hodiny, spíše to vypadalo jako hadřík, který byl poté 
uschován s popiskem pouze věku a pohlaví dotyčné osoby do pachové konzervy 
bez přístupu vzduchu do velkého kufru. Toto mega zavazadlo se vzorky bude slou-
žit paní policistce pouze k výcviku psa. 

Výukové listy na téma služebního plemene německý ovčák a skládání puzzle 
s motivy služebních plemen psů byly pro děti připraveny závěrem celého dne s po-
licejními kynology. Nejprve si poslechly základní informace o tomto plemeni, obdr-
žely písemné podklady, na základě kterých vypracovaly ve skupinkách ty většinou 
správné odpovědi a na úplný konec i sladkou odměnu. 

Celý den nás provázelo úžasné slunečné počasí bez tropických teplot, což ještě 
umocnilo už tak výbornou atmosféru celého velmi zajímavého dne, který jsme moh-
li prožít s policejními kynology a jejich svěřenci. 

Irena Šklíbová, knihovnice

U rybníka přistálo UFO aneb Loučení s létem v Kvasinách 
Astronomické léto začíná slunovratem, v okamžiku, kdy se Slunce ocitne na nej-

severnějším bodu své dráhy a vstoupí do znamení Raka a naše severní polokoule 
se nejvíce přikloní ke Slunci. Tímto je o letním slunovratu na naší polokouli nejdelší 
slunečný den, který si my konkrétně užíváme více než šestnáct hodin. Trávíme více 
času venku pod širým nebem, v přírodě a v horkých dnech u vody. Pak se dny zase 
začnou zkracovat. Letní období končí s podzimní rovnodenností, dny se budou 
krátit a noci prodlužovat. Pole jsou sklizená, léto nám dává sbohem a vládu nad 
krajinou přebírá podzim. Nastává čas krácení dnů, přemýšlení a rozjímání, odpoči-
nek od fyzické práce během léta.Než ale nastanetato tisíciletí se opakující skuteč-
nost, bylo potřeba rozloučit se s horkým létem tak, jak se patří. Vesele a s hudbou, 
s dobrým jídlem a pitím a především s kamarády a přáteli. 

Areál obecního rybníka v Kvasinách přivítal první zářijovou neděli stovky ná-
vštěvníků, kteří se přišli symbolicky rozloučit s končícím létem. 

Pohádka pro děti O kůzlátkáchs doprovodnou zábavnou showplnou písníček, 
hádanek a obrovských bublin zahájila odpolední bohatý program. Úsměv na dět-
ských tvářích vykouzlila neposlušná kůzlátka v podání paní Klímové z divadla Kej-
kle Brno. Klub bojových umění SHIN-KYO z Rychnova nad Kněžnou zavítal mezi 
obecenstvo s ukázkami bojových sportů. Diváci měli možnost za hudebního dopro-
vodu sledovat jednotlivá bojová umění – KARATE, AIKIDO a  TAI CHI CHUAN pod 
vedením pana Kubového a jeho svěřenců doplněný odborným komentářem pana 
Křížka.  „Bojové umění není jen fyzické cvičení, je to také přístup ke světu, životní 
styl, který nás učí přijímat výzvy a činit tak náš život zajímavější. Učí nás hledat 
způsoby, jak zvítězit, ne důvody, proč se vzdát. Spojuje nás s lidmi, kteří mají chuť 
měnit sebe i své okolí k lepšímu“. Klub má v Rychnově nad Kněžnou více jak dva-
cetiletou působnost pod vedením pana Martina Pohla a jistě si mezi malými diváky 
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našel budoucí členy teamu. 
Statné bojovníky a bojovnice 
na žíněnkách vystřídalo něž-
né družstvo mažoretek sku-
piny MARLEN z Kostelce nad 
Orlicí. Dívky, které pilně celý 
rok trénují taneční vystoupení 
a nacvičují své choreografie, 
aby je poté mohly předvést 
na tuzemských i zahraničních 
soutěžích, sklidily u obecen-
stva svým výkonem obrovský 
potlesk. Letošní si rok si Mar-
lenkovské kadetky dovezly 
dokonce titul Mistryně Evropy 
a v září předvedou svou šikov-
nost a umění na Mistrovství 
světa v Chorvatsku. Spolek 
téměř se stovkou dívek půso-

bí pod vedením paní Denisy Kalouskové, která je podle dívek úžasná a bez které 
by to prý zkrátka nešlo! 

Dům dětí a mládeže v Rychnově nad Kněžnou si pro děti připravil poznávací 
soutěže a tvořivou dílnu, kde společně s malováním na obličej vytvořil hojně na-
vštěvovaný dětský koutek. Zájemci z řad dětí i dospělých si mohli vyzkoušet jízdu 
na sportovním raftu na rybníku se zkušeným vodákem. Kožešina z muflona a liš-
ky, parohy daňčí i srnčí si mohly děti prohlédnout při čekání na střelbu ze vzdu-
chovky, kterou si pro ně připravili členové místního mysliveckého spolku. „A hurá 
na hrad…!“ kde jinde se dokonale fyzicky vyřádit než na mega skákacím hradu 
ve tvaru UFO, které poskytlo zábavu dětem, než ho zkropil déšť, který k nám ale 
naštěstí dorazil až navečer. 

Hlavním bodem celého zábavného odpoledne se stal Janek Ledecký s kapelou 
a svými oblíbenými a někdy i méně známými hity vesele roztančil obecenstvo i pod 
deštníky, kdy se nad rybníkem naprosto neplánovaně, ale dosti vydatně na malou 
chvíli rozpršelo. Pan Ledecký se představil  i jako autor své knihy Verše potrhlé. 
Kniha plná veršů, básniček a říkadel s bohatou ilustrací, která jistě potěší jak děti, 
tak dospělé. 

„Je libo něco dobrého k zakousnutí ?“ Alej listnatých stromů v areálu lemovaly 
stánky s občerstvením, kde si každý podle své chuti dopřál a uspokojil své chuťové 
pohárky. Nouze tak nebyla o grilované maso a klobásy, o sladké koláče a dorty 
ke kávě, zmrzlinu a cukrovou vatu včetně různých druhů nápojů. 

Závěrem celého nedělního odpoledne se představila hudební skupina Devles 
z Brna Josefa Šenki a rómskými písněmi tak zakončila naše symbolické loučení 
s letními dny v příjemném prostředí obecního rybníka. 

Irena Šklíbová, knihovnice
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Prázdninová rodinná stezka s tajenkou 
Budeme-li hledat či bádat po významu slova stezka, možná nás až překvapí, jak 

mnoho různých významů, označení a podob skrývá toto krátké slovo. 
Stezkou se rozumí druh veřejně přístupné pozemní komunikace nebo také oddě-

lený pás silnice či místní komunikace, pěšina, cesta…stezka pro chodce, cyklisty, 
turisty, pro jezdce na koních, manipulační, navigační, drážní nebo obchodní. Stez-
ka může být mírová, ale také i válečná. Z letních táborů jistě mnozí znají stezku pro 
odvážné, stezku odvahy. Hedvábná stezka je známá starověká a středověká trasa 
vedoucí z východní Asie do Středomoří, která po souši i moři čítá dlouhých asi 8000 
kilometrů! Obchod po stezce byl důležitým faktorem při rozvoji velkých starověkých 
civilizací v Číně, Mezopotámii, Persii, Indii a Římské říši. 

Jantar byl pravěkými i starověkými civilizacemi používán především k výrobě 
šperků a ozdobných předmětů, a to nejen pro jeho efektní vzhled, ale i pro magic-
kou moc, jež mu byla připisována. V některých případech se užíval i jako kadidlo, 
neboť po zahřátí vydává příjemnou vůni a má i dezinfekční účinky. A proč právě 
jantar? Po této formě uhlíkaté nerostné látky je pojmenována Jantarová stezka, 
prastará obchodní cesta spojující sever Evropy od Baltu až po Středozemní moře. 
Jantar, jakožto vysoce ceněná surovina s magickou mocí, který dal komunikaci 
jméno, byl po této cestě dopravován společně s dalšími cennými surovinami jako 
například med a kožešiny. Jantar byl po vytěžení v polském baltském pobřeží pře-
pravován po obchodní trase směrem na jih a procházel i přes naše území nynější 
oblasti Moravy. 

Naučná stezka je označení turistické cesty, která seznamuje návštěvníky s kul-
turními nebo přírodními zajímavostmi v dané lokalitě. Na jednotlivých zastaveních 
potkáme informační tabule s textem a většinou i s ilustracemi, které nás blíže se-
známí s místem, po kterém procházíme. Pokud projíždíte na kolech, můžete se se-
tkat s naučnou stezkou pro cyklisty, jestli rádi vyrážíte na vodu, můžete s plavidlem 
zakotvit u naučné stezky pro vodáky. Nejstarší naučnou stezku u nás naleznete 
v Lužických horách, nese název Koglerova, dlouhá je 20km a vznikla v roce 1941. 

Stezka korunami stromů je v současné době velmi populární mezi těmi z nás, kte-
ří rádi cestují a poznávají krásná místa naší přírody. Nalezneme ji například v Krko-
noších poblíž Jánských lázní, další na Lipně nebo u Malé Moravy. V našem nejvyš-
ším pohoří je stezka navíc doplněna podzemní jeskyní o rozloze 400m2, ve které 
si mohou návštěvníci prohlédnout expozici o našich stromech a mikrosvětu půdy. 

Prázdninová rodinná stezka s tajenkou je název cesty, kterou si pro všechny 
zájemce připravila na letní prázdniny místní knihovna. Procházka po okolí obce 
zavedla výletníky na trasu dlouhou necelých pět kilometrů, na kterých poznávali 
na obrázcích umístěných na stromech místa v naší obci a poté jejich název zapsali 
do tajenky a ti mladší účastníci se věnovali určování názvů zvířat žijících na naší 
planetě a poznávání naší zvěře. Stezka byla značena žlutými stuhami a šipkami, 
které občas nějaký vtipálek otočil na druhou stranu a druhý den zase zpět, kdo ví, 
co tímto záměrem vlastně zamýšlel. Obrázek medvěda, lišky, jezevce… žirafy, klo-
kana, krokodýla nebo slona, to vše čekalo na patnácti stanovištích spolu se základ-
ními informacemi o tomto živočichovi a ještě doplněno většinou sportovním úkolem. 
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Ke správnému určení stromů v lese 
posloužila přiložená příručka o po-
znávání jehličnatých a listnatých stro-
mech rostoucích u nás. Pod obrázkem 
jezevce se objevilo mnoho jeho stop, 
nakreslených do lesní hrabanky, jako 
kdyby jich zde prošla celá tlupa, pro-
tože to byl jeden z doplňujících úkolů. 
Zařvat jako lev, skákat jako žába, po-
slouchat šumění lesa nebo se zavře-
nýma očima předvést postoj holubičky, 
to zvládali zřejmě výletníci celkem hra-
vě. O to horší bylo asi pro mnohé ale 
vědět..“Jak  se jmenuje lesík, ve kte-
rém se právě nacházíme ?“ Zapekli-
tá to otázka, na kterou ani ten chytrý 
strýček Google nenašel odpověď… ? 
Několik telefonátů, spousta vtipných 
poznámek při setkání v knihovně nebo 
při nákupu v obchůdku u Benešů, jak-
že se jen ten les jmenuje ? Na mapách 

je uveden pouze Háj…ale hájů a luhů je přeci u nás obrovské množství a proto ten 
náš háj je Byronův. Pojmenován je podle pana lesníka Byrona, který se zasloužil 
o zakoupení tohoto lesíka do majetku pánů zámku v Kvasinách a zřejmě zde již 
sloužil jako hajný u pana Viléma Konigswartera. I když není tento název oficiálně 
uveden na mapách, tak po projití stezky si ho již zřejmě každý bude pamatovat. 
Kalvárie byl zřejmě takový poznávací oříšek číslo dvě, ale tento název se dá již 
celkem lehce dohledat. Kamenný most nebo Dlouhá strouha jsou místa celkem 
známá, takže tohoto úkolu se každý lehce zhostil. 

Prázdninová stezka byla určena všem, kteří se chtěli o prázdninách projít po oko-
lí obce a správně pojmenovat místa, která nás obklopují a které ani nevnímáme, 
že denně možná potkáváme. Možná si někteří z vás více rozšířili znalosti o obci, 
což bylo i cílem a smyslem celé stezky. Spojit dohromady nenáročnou procházku 
a provětrat o prázdninách ty naše závitky v makovičkách. Na konci stezky byla 
uschována malá odměna pro každého, kterou si však děti musely nejprve najít. 
Po projití mnoha výletníků, však byla cestička ke sladké tečce již vyšlapána a lehce 
odhalena. A ke konci prázdnin ji zřejmě odhalil někdo a odnesl si vše i s krabicí. 
Ale bohužel i tací jsou mezi námi. Především ale chválím všechny z vás, kteří se 
odměnili pouze tak, jak bylo napsáno na posledním stanovišti! 

Každý si stezku mohl projít podle svých časových možností, ráno nebo navečer, 
s rodinou, dětmi nebo vnoučaty, s kamarády a přilákala k radosti mnoho návštěv-
níků, podle počtu vhozených vyplněných tajenek jich bylo více jak stovka.  Stezka 
byla na přání ještě prodloužena do 15. září, a proto bude losování rukou paní sta-
rostky probíhat až po uzávěrce tohoto čísla zpravodaje. Výherci budou zveřejněni 
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na FB Kulturní komise a webových stránkách obce. Hodně štěstí a díky všem, kteří 
jste stezku absolvovali. 

Přeji všem krásné nadcházející babí léto a těším se na návštěvu v knihovně u no-
vých knih. Současně bych ráda pozvala všechny na cestopisnou přednášku, o kte-
ré budete včas informováni.      Irena Šklíbová, knihovnice

Sluncem zalité dětské odpoledne s piknikem v Kvasinách 
Časy se mění, a to, co bývalo považováno za běžnou součást dne, stává se pro 

dnešní děti téměř nepředstavitelné. Všední dny ráno se mnozí z nich přesouvají 
auty do školy nebo školky, kde tráví mnoho hodin a v případě deštivého počasí se 
leckdy ani nedostanou ven. Odpoledne mívají kroužky či jiné zájmové aktivity, ve-
čer napíší úkoly, možná shlédnou něco v televizi nebo na PC, brouzdají na interne-
tu a po večeři slyší to známé „do koupelny, vyčistit zuby a jde se spát“. Již od mala 
je jejich čas dosti organizovaný a od nás dospělých se režimem příliš neliší. Všichni 
jsme ale součástí přírody a ke svému životu kontakt s ní nezbytně potřebujeme. Vě-
decké výzkumy potvrzují, že pobyt v přírodě posiluje psychické zdraví, snižuje stres 
a mentální únavu, zlepšuje náladu, tlumí úzkosti a deprese, obnovuje pozornost 
a zvyšuje schopnost soustředění. 

Přichází doba dlouhých dní a krátkých nocí, přicházejí měsíce, kdy raději než 
uvnitř, budeme zákonitě trávit volný čas pod širým nebem. Aktivní pohyb má zele-
nou při vysokohorské turistice nebo jen krátkých procházkách, záleží na každém 
jednici a zejména na jeho fyzických a zdravotních předpokladech.  A co takhle 
po aktivitě zůstat v přírodě i na svačinu nebo večeři?  Piknik je specifický druh 
stolování, který se odehrává venku v přírodě, na louce, v lese nebo u vody, zkrátka 
na čerstvém vzduchu a pod širým nebem. Výraz piknik pochází z první poloviny 18. 
stol. a má původ ve francouzštině – picque znamená výzvu na jídlo, nigue malou 
věc. Nejprve byl piknik, tedy stravování pod širým nebem, zvykem lovců, ale záhy 
se rozšířil mezi šlechtu a poté i obyčejný lid a s postupem času má jeho obliba stále 
rostoucí tendenci. 

Základem pro dobrý piknik je údajně vybrat vhodné místo a to se zajisté povedlo 
členům kulturní komise obce, kteří nasměrovali třetí červnovou neděli piknikové od-
poledne pro rodiny s dětmi k areálu u obecního rybníka v Kvasinách, zvaného též 
„Poldr“. Pikniková deka, do koše něco dobrého a najít si vhodné místo ve stínu, to 
už bylo na všech příchozích návštěvnících nedělního horkého odpoledne. Pro děti 
byla připravena podél stromů a keřů stezka, kde plnily různé disciplíny. Absolvo-
valy opičí dráhu, přelézaly potok po laně, zkusily si chůzi na chůdách mezi kužely, 
nechybělo ani oblíbené skákání v pytli, mini dopravní hřiště nebo stříkání z vodní 
pistole na terč i po sobě, protože osvěžení v horku přišlo vhod. Na odvážnější z dět-
ských návštěvníků čekala i jízda na sportovním raftu, takže si oblékli záchranné 
vestičky a i rodiče se zapojili do pádlování, protože rybník je sice krásný, ale „volej“, 
takže to tam samo zkrátka nejede.  Po absolvování trasy si děti zasloužily sladkou 
odměnu, pitný režim v podobě ovocného pitíčka, čerstvé jahody, které nám věno-
valo Hlaváčkovo zahradnictví a popcorn. V blízkém háji byla pro děti připravena 
paní Pišlová se svými čtyřnohými elegány a po celé odpoledne probíhaly projížď-
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ky na koních – na těchto ušlechtilých zvířatech, ze kterých je údajně nejkrásnější 
pohled na náš svět.  Zkrášlit své obličeje si mohli všichni dopřát v koutku malo-
vání na obličej díky slečně Krasskové a poté vyrazit na skákací hrad, ze kterého 
na celou akci dohlížel dinosaurus téměř v životní velkosti. Kropící květina na louce 
byla hitem číslo jedna v průběhu celého odpoledne. Kroutila se vesele pod tlakem 
vody na všechny strany a dítka stojící kolem občas nechápala, jak jen to je možné. 
Místní členové hasičského sboru zpestřili den ukázkou jejich vozu, pěnou pro děti, 
ve které řádily jako na čerstvě zasněžené pláni a pečlivě dohlíželi na zdárný průběh 
celého odpoledne. Všude kolem občas prolétly bublinky z bublinkovače, které se 
děti snažily dohnat a pochytat jich co nejvíce. 

V rámci dětského odpoledne byli vyhlášeni výherci projektu Cyklomapa Rych-
novsko dětem, jejichž obrázky s tématem naší obce vybrala odborná grafická po-
rota a umístila následně do zmíněné mapy. Velké nástěnné mapy budou umístěny 
na čtyřech místech v obci.  Vybrané obrázky Viki Kinzelové, Báry Radochové, Ka-
rolínky Jandíkové a Ivanky Smažíkové , které si vybraly ke kreslení kapličku, splav, 
obecní rybník, zámek a kapličku,  obdržely za svá díla diplomy, pexesa, poukázky 
na špachtlovou zmrzlinu a drobné dárky. 

Rodiče a děti se mohli občerstvit u pojízdného stánku pana Ulricha, pokud si 
nedonesli něco ve svých košících a do večera si užívat pohodu na piknikové dece 
ve stínu stromů v rytmu nejen pohádkových písniček, o jejichž produkci se postaral 
pan Vašátko.  Zkrátka načerpat tolik potřebné benefity pro svá těla, okysličit orga-
nismus a posílit svůj imunitní systém. 

Velké poděkování patří všem za povedenou akci a třeba zase za rok na viděnou!
Irena Šklíbová, knihovnice 
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Správní budova Muzea a galerie Orlických hor
v Rychnově nad Kněžnou

Jiráskova 2, 516 01 Rychnov nad Kněžnou (bývalé kasárna) 
Tel.: 494 534 450, e-mail: moh@moh.cz, www.moh.cz

Celoroční provoz
Památník Karla Plachetky

 Expozice představuje ucelenou ornitologickou sbírku obsahující zástupce 255 pta-
čích druhů. Vystaveno je na 700 preparovaných exemplářů. Sbírka je výsledkem 
celoživotní práce Karla Plachetky (1877-1961), rodáka z Bedřichovky v Orlických ho-
rách, spoluzakladatele a činovníka Československé ornitologické společnosti a mno-
ha dalších ornitologických spolků a organizací.

Celoroční provoz 
Rychnovsko na historických fotografiích

 Obnovená expozice historických fotografií se zaměřila na města v rychnovském okre-
se. Celkem je zde zastoupeno všech devět měst – Borohrádek, Dobruška, Kostelec 
nad Orlicí, Opočno, Solnice, Týniště nad Orlicí, Vamberk, Rokytnice v Orlických horách 
a Rychnov nad Kněžnou. Historii regionu Rychnovska zde připomíná několik desítek 
fotografií, a to nejstarší pocházejí z 19. století až nejnovější z 60. let 20. století. Opome-
nuta nebyla ani současnost, proto na výstavě nechybí řada zajímavých míst, která byla 
vyfotografována pro srovnání i v roce 2019. Během výstavy návštěvníci uvidí, jak se 
v průběhu času jednotlivá města měnila a jaké významné stavby v nich postupně přibý-
valy. Vystavené fotografie zobrazují nejen centra měst, ale i jejich okrajové části. Místním 
obyvatelům, ale i širšímu okolí tak i místa, která na Rychnovsku již nenaleznou.

16. listopadu 2022, od 17 hodin 
Akce „Ukončení botanických vycházek“

 Přednáška spojená s promítáním fotografií. Začátek v 17:00 v přednáškovém 
sále Městské knihovny v Týništi nad Orlicí.

Orlická galerie a výstavní sály muzea
2. patro Kolowratského zámku, Kolowratská 1, 516 01 Rychnov nad Kněžnou 

Tel.: 494 534 015, e-mail: moh@moh.cz, galerie@moh.cz, www.moh.cz

30. duben–30. říjen 2022 
Výstava „Kočárky: Dětské a loutkové kočárky v letech 1860–1960“

 Výstava představuje unikátní výběr historických kočárků ze soukromé sbírky man-
želů Holáskových. Nejstarší kočárek pochází přibližně z roku 1860 a jádrem sbírky 

Akce Muzea a galerie Orlických hor
v Rychnově nad Kněžnou
ŘÍJEN–LISTOPAD 2022
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jsou velmi ceněné exponáty z období secese. Ve výběru jsou zastoupeny kočárky 
loutkové, dětské sportovní i hluboké, dvojkombinace, trojkolky i saně. Součástí vý-
stavy se staly také dobové nabídkové katalogy, dětské hračky a historické fotografie.

30. duben–30. říjen 2022 
Výstava „Rok v Orlických horách. Dlouhodobá expozice“

 Sezónní dlouhodobá expozice představuje významná díla sbírky Orlické galerie, 
ale i práce, které nejsou veřejnosti tak známé v zajímavých tematických a historic-
kých souvislostech. V letošním roce prostřednictvím uměleckých děl je možné sle-
dovat proměnu krajiny regionu v různých ročních dobách, proměnách počasí i jak 
sezonní činnost lidí proměňovala její náladu.

25. červen–30. říjen 2022
Mikrovýstava uniformy příslušníka Chausseurs Britannique

 Muzejní mikrovýstavy jsou věnovány již tradičně exkluzivním sbírkovým předmě-
tům. V tomto roce je prezentována zrestaurovaná uniforma příslušníka Chasseurs 
Britanniques. Výstava je doplněna textovou částí popisující historii a původ kabátce, 
doprovodnou fotodokumentací a detailní snímky uniformy.

3. září–30. říjen 2022
Výstava „Orlický salon´22 / Rudolf Černý – výtvarník a galerista“

 Doslova posledním žákem Otakara Nejedlého, jehož tvorba je spjata s Podorlic-
kem, byl Rudolf Černý (1922–2013). Jeho cesta k umění nebyla snadná. Výstava 
připomíná tvorbu i činnost tohoto výjimečného člověka a výtvarníka.

3. září–30. říjen 2022 
Výstava „České kvarteto / Výstava u příležitosti 130. výročí 

od prvního koncertu v Rychnově nad Kněžnou“
 České kvarteto bylo smyčcové kvarteto, které působilo v letech 1892 až 1934. 
Představovalo první stálý profesionální komorní soubor v českých zemích a bylo his-
torickým mezníkem ve vývoji české komorní interpretace. Výstava nepřipomene jen 
tento hudební fenomén, ale i první koncert Českého kvarteta v Rychnově nad Kněž-
nou, který se konal 13. 11. 1892 a hudební těleso získalo svůj název.

3. září–30. říjen 2022 
Výstava „Martin Čada / Stíny a jiné veraikony“

 Mladý zlínský malíř představuje svoji aktuální malířskou tvorbu tematicky zaměře-
nou na mystérium lidského utrpení. Následně s danou malbou experimentuje a pra-
cuje s ní v podobě otisků a kresebných dotyků, a vytváří tak určitý artefakt.

3. září–30. říjen 2022 
Výstava „Ilustrace k dílům Karla Poláčka II.“

 K připomenutí 130. výročí narození významného rychnovského rodáka Karla Po-
láčka jsme zařadili i výstavy, jež připomínají jeho literární dílo ilustracemi nejen ze 
sbírky Orlické galerie.
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15. říjen 2022, od 10 do 16 hodin 
Tvůrčí dílna „Zpracování ovčí vlny a plstění suchou cestou“

 Ovčí vlna je doslova kouzelný materiál. Přijďte se podívat, jak se zpracovává, ale 
také si zkusit vyrobit pomocí plstění vlastní brož. Dílna vhodná pro dospělé a děti 
od 9 let.

Muzeum krajky Vamberk
Husovo nám. 88, 517 54 Vamberk 

Tel.: 494 541 518, e-mail: mkv@moh.cz, www.moh.cz

10. září–30. říjen 2022 
Výstava „Alois Kareš a vystěhovalectví z Vamberka a Orlických hor“

 Spolek přátel historie Vamberka s partnery pořádá výstavu o vambereckém rodá-
kovi, s jehož jménem byly později spojeny osudy tisíců lidí, kteří se rozhodli hledat 
své štěstí v Americe. Jeho životní cesta byla na tehdejší dobu nezvykle pestrá, byl 
velkým podporovatelem českých a moravských spolků, novin, muzeí, divadel, škol 
nebo nemocnic.

18. listopad 2022–9. duben 2023 
Výstava „Dotek krajky“, vernisáž v pátek 18. listopadu od 17 hodin

 Autorky patchworkových a šitých obrazů, patřící do klubu Bohemia patchwork, 
rády zahrnují do své tvorby různé textilní techniky a materiály. Ve Vamberku se pre-
zentují kolekcí, která seznámí návštěvníky s nejrůznějšími způsoby použití krajky 
nejen v quiltu.

19. listopad 2022, od 9 do 16 hodin 
Předvánoční jarmark

 V rámci programu vystoupí ženský sboreček Koňadra z Vracova, který návštěvníky 
seznámí s lidovými baladami a jarmarečními písněmi, uskuteční se vyprávění o zvy-
cích předvánoční doby a bude předváděna ukázka přípravy tradičních lidových pokr-
mů. Na jarmarku budou prezentovány výrobky lidových řemeslníků z Orlických hor 
a Podorlicka, např. perníčky, mýdla, koření, keramika, medovina, ručně šité oděvy, 
věnce ze sušených květin, adventní věnce, skleněné vitráže, hračky pro děti a další. 
Muzejní herna pro děti plná překvapení, hudební vystoupení dětí z mateřské školky 
na muzejní zahradě, kovář předvádějící své řemeslo a bude samozřejmě i občerstvení.

Sýpka – Muzeum Orlických hor
Horská 174, 517 61 Rokytnice v Orlických horách 

Tel.: 491 616 941, e-mail: sypka@moh.cz, www.sypka-moh.cz

3. září–30. listopad 2022 
Výstava „Grafika Stanislava Janigy“

 Výstava autorských prací výtvarníka a pedagoga Stanislava Janigy, který má své 
kořeny v Rokytnici v Orlických horách.
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29. říjen 2022, od 10 do 18 hodin 
Tvůrčí dílna na téma „Dušičky v Sýpce“

 Dušičky, stejně jako populární halloween, jsou prastarými svátky s kořeny pra-
věkém keltském svátku samhain. Původní zvyk zapalovat ohně se transformoval 
v rozžíhání světel v dlabaných lucernách – v našich zemích obvykle z řepy. Takovou 
lucernu si můžete vyrobit i v Sýpce.

26. listopad 2022, od 10 do 17 hodin 
Tvůrčí dílna na téma „Vítání adventu v Sýpce“

 Sobota předcházející první adventní neděli je v Sýpce již tradičně ve znamení vý-
roby adventních věnců.

3. prosinec 2022 
Rokytnický vánoční jarmark

 Jarmark je v Rokytnici v Orlických horách již mnoho let oblíbenou kratochvílí před-
vánočního času. Zboží s vánoční tématikou, lidové zvyky, široká nabídka občerstve-
ní, hudební vystoupení, vánoční dílničky – to vše zde čeká na návštěvníky.

 Pozor! Data otevření výstav a konání akcí se mohou měnit. Sledujte prosím 
aktualizace a bližší informace na našich webových stránkách WWW.MOH.CZ 
a na sociálních sítí muzea a jeho poboček.

Zámek Kvasiny
Život na zámku Kvasiny

S babím létem tu máme nový zpravodaj a můžeme se ohlédnout za uplynulým 
létem.

Až do konce července kralovala Galerii rozkvetlá výstava akademických malířek 
Heleny Hruškové a Heleny Slavíkové, aby je 14. srpna vystřídalo již 3. Putování 
s (PC) dinosaury. Do 25. září si tak u nás můžete prohlédnout starou PC techniku  
a vyzkoušet si hry z 90. let a přelomu milénia.

Od 2. do 30. října u nás opět vystavují náchodští výtvarníci ze skupiny AMAG.  
8. října od 17. hodin potom hostí náš Lovecký sál koncert v rámci festivalu F.L. 
Věka, a to italského klarinetistu Claudia Mansuttiho spolu se smyčcovým kvartetem 
Apollon a 3. prosince zahájíme již 12. výstavu Betlémů na zámku Kvasiny! 28. pro-
since si na konec užijeme 18. Punčový koncert s Guitar Arte Trio.

Dominika Janečková

SHŠ Foltest
Podzim nám pomalu klepe na dveře a my už máme za sebou některé akce, na-

příklad pořádání již pátých Půtových zámeckých slavností, spoluorganizování bitvy 
v Mrači u Benešova, účast na bitvě Mělník a bitvě v Jemnici a na Přívorech u Mělní-
ka. Dále jsme vystupovali 10. září na Rodinném odpoledni v Jěštěticích pořádaném 
SDH Ještětice. Avšak tím náš letošní seznam akcí samozřejmě nekončí. Hned 23. 
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a 24. září organizujeme historickou akci 
v Dobrušce v rámci Svatováclavských 
slavností, a to s dobovým tábořením, 
bitvou, šermířským turnajem o ceny 
i ukázkou práva útrpného!

Každé pondělí a sobotu odpoledne 
pak trénujeme před Loveckým sálem 
zámku Kvasiny – kdo máte zájem o his-
torický šerm či lukostřelbu, nestyďte se 
a doražte. V zimním Zpravodaji před-
stavíme plány na zbytek roku a mezitím 
se těšíme na setkání na našich akcích.

Vilém Janeček

Psí škola Rarášek
Léto uběhlo ve znamení pilného tréninku agility i hoopers, hojné účasti našich zá-

vodních týmů na nejrůznějších závodech – od místních až po kvalifikační závody 
na mistrovství republiky a dokonce mistrovství světa.

A máme se čím pochlubit – 7. srpna 2022 na závodech v Žamberku, za vlídného 
počasí, závodní tým Zuzka Nosková a chodský ovčák Phoebe doběhly všechny tři 
parkury a ve zkoušce A3 se jim zadařilo tak, že obsadily parádní 2. místo. 

Na Mistrovství světa v para agility ve městě Voghera v Itálii náš závodní tým Rad-
mila Nováková a malý knírač Bairre Vašata obsadil nejdříve 4. místo a následně ještě 
1. místo, takže Bairre Vašata dostal titul - CHAMPION INTERNATIONAL WORLD 
PARA AGILITY GROUP 5. 

Kromě tréninků a závodů jsme také 
zpestřili ukázkami agility dětský den 
v Rychnově nad Kněžnou, psíci před-
vedli své umění a také se rádi nechali 
od dětí hladit a mazlit.

Otvíráme nové kurzy základní ovlada-
telnosti psa a základy agility. Nultá ho-
dina proběhla v pondělí 29. srpna 2022 
od 17.00 hodin na našem cvičišti. První 
hodiny kurzů proběhly hned ve čtvrtek 
1. září 2022 (poslušnost), a v neděli  
4. září 2022 (agility).

Do podzimních dnů přejeme všem 
pevné zdraví a děkujeme Obci Kvasiny 
za stálou přízeň.

Soňa Klímová

Psí škola Rarášek
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Po skvělých výsledcích družstev našich dorostenek a žen na okresním kole požár-
ního sportu, které se konalo  4. června  ve Vrbici, kde předvedla obě družstva bravur-
ní ukázky požárních disciplín a postoupila tak do krajských kol, se dorostenky utkaly 
11. června na atletickém stadionu v Dobrušce s družstvy z celého Východočeského 
kraje. Bohužel i po skvělých výkonech nakonec skončily na krásném druhém místě. 

Zato ženy SDH 
Kvasiny se 18. červ-
na na sportovním at-
letickém stadionu 
HZS v Hradci Králové 
po skvělém výkonu, kte-
rý zde předvedly v po-
žárním útoku, štafetě 
4 x 100 metrů a běhu 
na 100 metrů s překáž-
kami, umístily na úžas-
ném prvním místě 
a zajistily si tak postup 

a účast na mistrovství České republiky v požárním sportu v Pardubicích. Zde budou 
reprezentovat náš sbor i okres Rychnov nad Kněžnou.

Naše ženy, Olga Sedlatá, Karolína Kulhavá, Tereza Kulhavá, Anežka Faltová, Lu-
cie Hejzlarová, Nikola Bartoníčková, Denisa Kubcová, Klára Zářecká, Nelli Říhová 
a Kateřina Kubcová, se pod vedením trenérů Olgy a Jakuba Sedlatých vydaly 26. 
srpna na mistrovství České republiky v požárním sportu 2022 konané na sportovním 
stadionu v Pardubicích, kam se sjeli nejlepší hasiči a hasičky z celé České repub-
liky. Za krásného víkendového počasí, a před tribunami plnými fanoušků, se naše 
ženy nezalekly té spousty „namakaných“ soupeřů a ač to pro některé z nich byla 
na takové „profi“ úrovni prvotina, daly do svých výkonů vše. V sobotu při štafetách 
4 x 100 metrů, běhu na 100 me-
trů s překážkami a v neděli při 
královské disciplíně v požárních 
útocích obstály se ctí. V takto tvr-
dé konkurenci ukázaly kvasinské 
ženy, jak umí zabojovat. Domů 
si tak odvezly spoustu vzácných 
zkušeností, zážitků a vůli se sem 
příští rok opět probojovat. Vždyť 
v minulosti se takovýchto kláních 
kvasinské dresy běžně účastni-
ly, je tedy načase opět navázat 
na úspěšnou historii. Přejeme, 
ať jim to dopadne, blahopřejeme 

Hasiči
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děvčatům i trenérům k tak úžasnému výkonu a hlavě děkujeme za takovouto úžas-
nou reprezentaci našeho SDH, obce Kvasiny, okresu Rychnov nad Kněžnou a celé-
ho Královéhradeckého kraje. 

Rada prevence OSH Rychnov nad Kněžnou pořádala již čtvrtým rokem dětský 
tábor Soptíkovo táboření, kterého se účastní i hasičské děti z Kvasin včetně trené-
rů, kteří zde pomáhají jako táboroví vedoucí. Tak jako minulý rok, tak i letos jsme 
byli ubytováni na Pavlátově louce u Nového Města nad Metují. Od 30. června do 9. 
července se táboru zúčastnilo přes 70 mladých táborníků, které během 10 dnů pro-
vázela pirátská celotáborová hra, kde si užili hledání pokladu i lovení perel, či soutěž 
Soptík hledá talent.

Na den IZS nás také navštívila Policie ČR a odpoledne i městská policie a hasiči 
z Olešnice v Orlických horách. Ukázali nám zásahová vozidla a jejich vybavení, dě-
tem nafoukali kopec pěny, ve které si všichni krásně „zaplavali“ či¨předvedli ukázku, 
jak uhasit vzplanutý olej na pánvi a použití hasicích přístrojů. Soutěžilo se i v přípravě 
nejlepšího buřtguláše a bramboráčků uvařených samotnými dětmi v kotlíku. Velký 
úspěch měla i diskotéka, stezka odvahy, či požární poplachy, při kterých musela tá-
borová hlídka hasit ruční stříkačkou dýmovnice, jež se „náhodně“ objevovaly kdykoli 
a kdekoli po tábořišti. Samozřejmě nechyběl celodenní výlet, posezení u táborového 
ohně s opékáním a vše bylo zakončeno silvestrovským ohňostrojem.

Družstva žen a dorostenek se pravidelně účastní závodů v požárních útocích za-
řazených do Podorlické ligy, kde družstvo žen SDH Kvasiny exceluje na předních 
pozicích a družstvo dorostenek sbírá zkušenosti a „rozkoukává“ se v této pro ně 
nové lize (tento rok zatím nevynechaly ani jedny závody). V létě pokračovaly 25. 
čevna v Semechnicích, 2. července ve Sněžném, 30. července v Lukavici, 27.srpna 
ve Vysokově a naposled 3.září v Opočně. Mladí hasiči naopak začali novou sezonu 
10. září během na 60 metrů s překážkami v Kamenci, kde se jim i za střídavého 
deštivého počasí dařilo a budou pokračovat ligou hasičské mládeže okresu Rychnov 
nad Kněžnou 17.září Lukavickým bradáčkem. Velký „braňák“, čili závod požárnické 
všestrannosti, je čeká 8. října taktéž v Lukavici, kam musíme pořádně natrénovat. 
Vždyť je na trati dlouhé přes tři kilometry čeká zdolat mnoho úkolů. Tak třeba střelbu 
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ze vzduchovky, topografii, určování azimutu, vázání uzlů, šplh po laně, či oblíbená 
zdravověda. To vše plní v družstvu pěti dětí, aby se již zde naučili týmové spolupráci. 
Přejeme jim, ať se jim na závodech daří a zúročili na nich vše co se tak pilně naučili.

Díky příznivé 
situaci NEcovi-
dových prázd-
nin jsme moh-
li po nucené 
dvouleté odluce 
uspořádat tra-
dičně jako v le-
tech minulých 
pro všechny děti 
našeho sboru 
týdenní letní 
soustředění, a to 
opět v areálu So-
kolák v Albrech-
ticích nad Orlicí. 

Od 16. do 23. července se sem sjelo dvacet pět dětí s pěti vedoucími včetně zdra-
votnice, aby si společně užili krásné letní počasí. Spalo se ve stanech a k dispozici 
nám byla jak tělocvična včetně sociálního zázemí, tak chatka „marodka“ a celý areál 
i s workoutovým hřištěm. Celý týden děti pilně trénovaly a závodily rozdělené do čtyř 
týmů. Jak jinak než v hasičských disciplínách, jež nás čekají na podzim při branném 
závodě v Lukavici. Jedná se o střelbu ze vzduchovky, vázání uzlů, zdravovědu, topo-
grafii, určování azimutu a další soutěže. Vše bylo zpestřeno i nevšedními soutěžemi 
jednotlivců nebo týmů, nebo výlety po okolí či nácvikem požárních útoků. K dispozici 
byl i nafukovací bazén, 
do kterého se děti veli-
ce těšily, či nafoukaný 
kopec hasičské pěny, 
ve které se všichni řád-
ně „vybláznili“.

Poslední večer jsme 
pro děti připravili i pra-
vou táborovou diskoté-
ku, po které se všichni 
vydali na nefalšovanou 
stezku odvahy blíz-
kým lesem a ač na ně 
číhala strašidla a bu-
báci, všichni se vrátili 
ve zdraví na poslední 
táborovou noc ve sta-
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nech. Celý týdenní pobyt se velice vydařil a děti se domů vracely plny zážitků a cen 
ze soutěží. Děkujeme tímto i obecnímu úřadu v Albrechticích a těšíme se na další 
spolupráci a soustředění v tak příjemném prostředí.

Ale ani naši velcí hasiči o prázdninách nezahálejí a třeba 19. června na dětském 
dnu s piknikem u obecního rybníka připravili pro všechny přítomné ohromnou kupu 
hasičské pěny, ve které si děti užily mnoho zábavy. Poté taky každého zájemce ospr-
chovali z proudnice, což v tento krásný den všichni zúčastnění vzali s povděkem.

Během teplých a suchých prázdninových dnů jsme také prováděli zalévání obecní 
zeleně, či čištění komunikací v okolí stavby nového kulturního domu. Dne 4. září 
jsme byli požádáni o pomoc při pořádání Loučení s létem u obecního rybníka, kde 
jsme zajišťovali jak požární a zdravotnický dohled, tak i obsluhu raftu pro vyjížďky 
po rybníku, ale také občerstvení pro návštěvníky této velkolepé akce, na kterou dora-
zila i nezvaná dešťová přeháňka. To ale nemohlo nikoho odradit a celá akce se velice 
vydařila ke spokojenosti všech přítomných. 

Od září se znovu otevřela přípravka pro mladé hasiče, zde se děti od tří let učí 
v kamarádském kolektivu hravou formou základům v hasičských dovednostech a ko-
lektivní spolupráci i soutěžení. Kdo z rodičů by měl zájem svěřit nám svou ratolest, 
může se na nás přijít podívat každou středu od 16. do 18. hodin k hasičské zbrojnici.¨

Pro starší děti je pak otevřen kroužek mladých hasičů od šesti let, který probíhá 
taktéž každou středu od 16. do 18. hodin na hřišti Pod Olšinou. Na všechny nové 
zájemce do našich hasičských řad se moc těšíme.

Za SDH Kvasiny Karel Chocholouš

Kvasinští důchodci se dočkali letošního prvního delšího výletu. Ve středu 29. 
června jsme se v počtu 41 osob vydali až na Moravu. Přesně do prostějovského 
okresu, do Brodku u Konice. Zde má sídlo společnost Naděje a její zakladatelka 
Mgr. Jarmila Podhorná, která se již od roku 2000 věnuje výrobě tinktur z výtažků 
pupenů bylin, rostlin a stromů.

Vyjeli jsme již v sedm hodin ráno, protože na desátou jsme měli zamluvenou 
přednášku a prohlídku firmy.

Při příjezdu se nás ujala Mgr. Podhorná a nejdříve nás seznámila s historií 
vzniku společnosti, s jejím smyslem a s příznivým vlivem gemmoterapie na naše 
zdravotní problémy. Poté jsme si s průvodkyní prošli část bylinkové zahrady, do-
zvěděli se spoustu zajímavých informací o účincích léčivek, které používají pře-
devším pro výrobu svých přípravků.

Návštěva Naděje se nám velmi líbila, obdivovali jsme paní Podhornou pro její 
erudovanost, vitalitu a ochotu obětovat spoustu času při pomoci druhým.

Samozřejmě jsme si každý vybral a koupil ze širokého sortimentu bylinných 
produktů něco pro sebe a spokojeni jsme pokračovali na Valáškův grunt, kde 
jsme měli objednaný oběd.

Před 14. hodinou jsme již vystupovali z autobusu o pár kilometrů dál, abychom 
si prohlédli naši krásnou, filmaři vyhledávanou kulturní památku, hrad Bouzov. 

Naši důchodci
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Prohlídka byla pěkná, jediné, co trochu kazilo dojem, byly tmavé interiéry, jak už 
to ale na hradech bývá. Temno umocnila i zatažená obloha a liják, který propukl 
právě v době, kdy jsme byli uvnitř. Na hradě není zaveden elektrický proud a tak 
jsme si některé exponáty nemohli pořádně prohlédnout.

Po exkurzi jsme zajeli ještě do Loštic, známých především díky dlouhé tradici 
výroby našeho dalšího státního pokladu, olomouckých tvarůžků. Měli jsme volno 
na občerstvení, prohlídku městečka a zakoupení „voňavých“ sýrových výrobků. 

Pak už jsme plni dojmů zamířili přímo domů. Děkujeme p. Židové a p. Tomášo-
vé za vedení výletu a p. Vaverovi za skvělou jízdu.

Další výlet jsme 
podnikli v úterý 12. 
července, tento-
krát do nedalekého 
podhůří Orlických 
hor, kde jsme měli 
vyjednanou prohlíd-
ku unikátního dře-
věného kostela Sv. 
Petra a Pavla v obci 
Liberk. Od průvodce 
jsme se dozvědě-
li historii kostelíka 
ze 17. století, mohli 
jsme si prohlédnout 
vzácné dřevěné 

plastiky, obrazy malované na dřevě, barokní interiér a přilehlý hřbitov.
Odtud naše cesta pokračovala krásnou krajinou do významného zimního a letní-

ho sportovního střediska, Rokytnice v Orlických horách. Zde nás čekala prohlídka 
závodu na ruční výrobu svíček. Vyrábí se zde kostelní svíce, ručně malované svíč-
ky, louče a podpalovače z přírodních materiálů. Jak ale svíce vznikají, jsme bohužel 
neviděli, vyrábí se totiž pouze na zakázku. Mohli jsme si ale výrobky zakoupit.

V Rokytnici jsme ještě zůstali a šli si prohlédnout expozici Muzea železnice, 
kterou Letohradský železniční klub věnoval především lokální trati Doudleby-
-Vamberk-Rokytnice. Průvodce nám pověděl o historii této trati, viděli jsme do-
kumenty o vzniku každé zastávky, různá speciální zařízení, návěstidla, závory, 
vodní jeřáby, model železnice a lokomotivu zvanou Vendulka. 

Po těchto zajímavých a pěkných exkurzích jsme se rozešli po městečku na ob-
čerstvení a kolem 15 hod. jsme se vraceli domů. Za organizaci výletu a zajištění 
prohlídek děkujeme paní D. Židové a také řidiči p. Vaverovi.

Léto nám přichystalo další ze svých tropických dnů a my jsme se přesto ve čtvr-
tek 18. srpna vydali v počtu 34 osob na plánovaný výlet do krásného města Par-
dubice. Především na zámek a jeho okolí a do Východočeského muzea, které má 
sídlo právě tam.
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Pardubice nejsou daleko a cesta nám rychle uběhla. Prohlédli jsme si stavbu 
zámku a nádvoří s kašnou. Pak už nás ve sklepení čekala numismatická sbírka, 
díky níž jsme se dozvěděli zajímavé informace o historii českých mincí, americ-
kého dolaru a na vlastní oči jsme viděli denárový poklad nalezený v roce 2015 
v obci Chýšť.

Jako další jsme si prošli výstavu nazvanou Proti proudu času, která mapuje 
nejstarší historii regionu od 10. století a vrací se zpět ještě před období Keltů, 
Germánů, nejstarších zemědělců až k lovcům mamutů. Po zhlédnutí velmi zají-
mavých exponátů jsme ještě navštívili stálou expozici českých moderních sklář-
ských výrobků a plastik. 

Ti zdatnější vyšlapali 172 schodů na zámeckou věž a odměnou jim byl zamžený 
pohled na město a Kunětickou horu.

Po odchodu z muzea si mnozí šli ještě prohlédnout blízké okolí, hlavně Pern-
štejnské náměstí s výstavnými domy, moc pěknou radnicí a spoustou obchůdků 
a občerstvení.

V poledne jsme se zajeli naobědvat do obchodního centra Globus a po dvou 
hodinách pokračovali do soukromé ZOO ve Chvojenci, kde nás čekala jedna 
z majitelů, paní Kreizová

Na začátku nás seznámila se vznikem a historií jejich malé zoologické zahrady, 
ve které chovají již od roku 2000 kočkovité šelmy. A pak už nás vodila od jednoho 
výběhu ke druhému a o každém zvířeti zajímavě povídala. Viděli jsme, jak se 
přátelsky zdraví s bílými tygřicemi, jak se mazlí s rysem ostrovidem, pusinkuje 
geparda, krmí rukou tygří sestry, rozplývá se nad bílými lvíčaty a přes mříže hladí 
statného tygřího samce. Atmosféra v této minizoo na nás udělala skvělý dojem. 
Na šelmách je vidět, že se mají dobře, nic jim neschází a majitelé se o ně pečlivě 
a s láskou starají.

I přes opravdu velké horko jsme se na zpáteční cestě ještě zastavili na sjedna-
né prohlídce hasičské zbrojnice v Borohrádku, která zaujala především pány. Vi-
děli jsme starší i moderní techniku a zázemí lidí, kteří dobrovolně věnují spoustu 
času tolik záslužné práci.

Zmožení teplem jsme pak jeli rovnou domů. Děkujeme p. Židové a p. Tomášové 
za organizaci výletu a rovněž p. Vaverovi, řidiči autobusu.

V pátek 19. srpna od 13.00 proběhlo ve Společenském centru ve Skuhrově nad 
Bělou závěrečné setkání zástupců obcí mikroregionu Bělá a tří polských obcí, 
kteří se v průběhu dubna, května a června zúčastnili společenských a sportov-
ních akcí v Polsku.

Mezi nimi bylo i několik členek našeho spolku - D. Židová, A. Matějková, D. 
Friedrichová a E. Cejnarová.

Setkání se konalo v příjemném a přátelském duchu, dorazilo nás kolem 80, 
dobře jsme se pobavili a pochutnali si na občerstvení o které se postarala jak 
polská, tak česká strana. Všichni také obdrželi diplom a věcné ceny. Děkujeme 
a těšíme se na další podobné akce.

Dagmar Friedrichová
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ME GPC Trutnov 2022
V Trutnově se konalo ve dnech 29. června až 3. července 2022 Mistrovství Evro-

py v silovém trojboji - dřepu, benchpressu a mrtvém tahu. Mistrovství se původně 
mělo konat v ukrajinské Oděse. Vzhledem k válečnému konfliktu bylo ME přesunuto 
do České republiky. Pořadatelství se ujmulo město Trutnov. 

Závodu se účastnili i dva závodníci z Kvasin, bratři Přemek a Pavel Rychterovi. 
Oba soutěžili v benchpressu. Přemek obsadil v kategorii M1 do 90 kg 3. místo a Pa-
vel pak v jedné z nejobsazenějších kategorií M1 do 110kg 6. místo.

Přemysl Rychtera (M1 do 90 kg) BP - 3. místo – 162,5kg
„Natrénováno jsem měl solidně. Formu se mi však nepodařilo prodat podle před-

stav a nakonec to stačilo na výkon 162,5 kg, což bylo trošku zklamání, ale v daný 
den asi maximum, co jsem mohl zvládnout. V říjnu nás čeká ještě MS v Trnavě, tak 
držte palce.“

Pavel Rychtera (M1 do 110kg) BP – 6.místo – 165 kg
„Na ME se mi nepodařilo splnit si plán a zvednout minimálně 170 kg. První pokus 

na 160 kg nebyl uznán za lehký pohyb činky při stop pauze. V druhém pokusu jsem 
navýšil na 165 kg, to už jsem zvedl dle pravidel. Při posledním pokusu na 170 kg jsem 
již neměl dostatek sil.“

Přemysl Rychtera

Silový trojboj

Koncem června proběhla poslední dvě kola tenisových soutěží smíšených druž-
stev. Áčko dospělých dvakrát vyrazilo do Dvora Králové, kde si hravě poradilo s obě-
ma rezervními týmy ligového mančaftu. Zatímco výhra 7:2 nad céčkem byla ještě pro 
soupeře jakž, takž milosrdná, potompřed sezónou předpokládaný souboj s béčkem 
o 2. místo, skončil jednoznačnou dominancí 9:0. Naši hráči tak bez problémů obhájili 
loňské 2. místo v krajském přeboru za postupujícími Lázněmi Bělohrad.

Stejně suverénně si vedlo v závěru sezóny naše béčko. Smiřice si odvezly nadílku 
1:8 a béčko Červeného Kostelce dokonce 0:9. Postup do vyšší soutěže nám letos 
unikl o jedno místo, tak se třeba zadaří příští rok. Závěr soutěže výsledkově nevyšel 
pouze dorostencům, ale i přes dvě porážky s týmy z TC HK se podařilo udržet sym-
patické 4. místo v rámci krajského přeboru.

Začátkem července se závěrečnými zápasy také rozhodovalo o postupujících 
a sestupujících v jednotlivých skupinách regionální tenisové ligy (účastní se přihláše-
ná družstva rychnovského, hradeckého a náchodského okresu). Naše týmy si vedly 
se střídavými úspěchy. Zatímco áčko postoupilo do 1. ligy a déčko do 4. ligy, béčko 
sestoupilo do 4. a céčko do 5. ligy. 

Letní turnaje jednotlivců zastihly v nejlepší formě Adama Noska. V kategorii mlad-
ších žáků se mu podařilo zvítězit ve dvouhře na turnaji v Praze Na Cibulce. Do sbírky 

TK Kvasiny
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si přidal i 2. místo z Tesly Pardubice a 3. 
místo z hradeckého Edenu. Na obou těch-
to turnajích si zároveň připsal prvenství ze 
čtyřhry. Několik turnajů absolvoval Adam 
i mezi staršími žáky. V nich se prosazoval 
zejména ve čtyřhře, když s bratrem Honzou 
obsadili na dvou turnajích stříbrné pozice 
a jednou skončili na 3. místě.Honza Nosek 
ještě bodoval finálovým umístěním ve čtyř-
hře v Letohradě 

Pěkných výsledků dosáhl mezi mladší-
mi žáky také Matěj Florian. V Chocni vybo-
joval celkové vítězství ve čtyřhře a 3. místo 
ve dvouhře a na turnaji v Moravské Třebové 
získal stříbrnou medaili ze čtyřhry. 

Kompletní sbírku medailí posbírala 
o prázdninách také Linda Matoušková mezi 
dorostenkami. Nejprve obsadila 2. místo 

ve čtyřhře v Brně – Chrlicích a následně vybojovala turnajové vítězství ve čtyřhře 
v Ústí n. O. K tomuto úspěchu připojila i 3. místo ve dvouhře. 

Stejnou kolekci shromáždil také Lukáš Melichárek v kategorii mužů. Příjemně pře-
kvapil postupem až do finále dvouhry na LTC Pardubice. Na turnaji v Jaroměři pak 
zvítězil ve čtyřhře a ve dvouhře prohrál v semifinále.

Celkově tak do začátku září obsadili naši hráči na turnajích jednotlivců šestkrát  
1. místo, jedenáctkrát 2. a osmkrát 3. místo.

Pokud situace dovolí, začnou se naši hráči od listopadu připravovat na příští teni-
sovou sezónu v nafukovací hale v Kostelci a nejmenší naděje i ve školní tělocvičně 
v Kvasinách.                                          Milan Nosek

V rekreační osadě Malý Uhřínov se v sobotu 13. srpna uskutečnil 11. ročník Chalu-
pářského volejbalového turnaje v mixech. Hrálo se tradičně na dvou travnatých volej-
balových kurtech Pepínovy furtlouky za účasti předem přihlášených deseti družstev, 
která byla rozlosována do dvou skupin po pěti.

Turnaj zahájila v 8.30 hod. starostka Liberka paní Kateřina Hartmanová, která 
na postu starosty vystřídala Jirku Šimerdu. Hrálo se na dva sety, které byly, s ohle-
dem na předpověď počasí, do patnácti bodů bez rozdílu dvou. Nutno podotknout, že 
obavy se ukázaly jako zbytečné – celý turnaj provázelo nádherné volejbalové počasí!

Po odehrání skupin následovaly zápasy o konečné pořadí: družstva, která se 
umístila ve skupině na 5. místech, hrála o 9. a 10. místo, čtvrtá o 7. a 8., atd. Hrálo 
se rovněž do patnácti, pouze zápas o 1. a 2. místo se hrál do dvaceti a k vidění byl 
nádherný volejbal. Ten ostatně byl i u všech ostatních družstev.

Chalupářský volejbalový turnaj
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Turnaj byl ukončen po 16. hodině v následujícím pořadí:
1/ WBAC  „A“ 6/ Chalupáři
2/ WBAC  „B“ 7/ Konopro
3/ Hradečáci  „A“ 8/ Kounov City
4/ Brutus  9/ Hradečáci  „B“
5/ Bumbálka          10/ Promile

První tři družstva dostala poháry, všechna družstva obdržela krásné diplomy, o kte-
ré se zasloužili fotograf Vlasta Dohnálek a ředitel ZŠ Skuhrov n. B. Olda Málek, dále 
pak hodnotné ceny, které si družstva vybírala dle uvedeného pořadí, v neposlední 
řadě upomínkové medaile, které vzešly z iniciativy pražského družstva Promile.

Tradičně byli i odměněni:
Nejmladší  Barča Štěpánová a Štěpán Krásný, oba Konopro
Nejzkušenější  Hanka Marvanová WBAC„A“ a O. Vlasák, Chalupáři
Hanka se turnaje zúčastnila po 10.! V Oldovi pak vidíme další z osobností – bývalý 

primátor HK a bývalý mnoholetý europoslanec a místopředseda Evropského parla-
mentu.
- odehráno bylo celkem 25 zápasů, 20 ve skupinách a 5 ve finále, 
  z toho 9 skončilo 1:1
- účast 70 hráčů, z toho 24 žen                
- potěšil zájem mladých hráčů, celkem 9 bylo ročník 2003 a mladší
- k vidění byla i družstva, v nichž měly četné zastoupení rodinné
  klany například Pokorných, Štěpánových a Krásných
- turnaj průběžně sledovalo přes 100 diváků, když mnohé další
  odradila předpověď počasí
- vše proběhlo bez protestů a zranění.
- od 17. hodiny k poslechu a tanci hrál do pozdních hodin Country
  Band ze Skuhrova n.B.

Velkým kladem byl bezchybný chod turnaje v režii Evy a Rudy Špringrových a kios-
ku, ke  kterému přispěli Divišovi Dáša, Matěj a Tomáš spolu se Zdenou Kopejtkovou 
a nestárnoucím Bukšou u výčepu – všem patří obrovský dík!

V hodnocení předešlých ročníků jsem psal o nemožnosti uspořádat turnaje v tako-
vémto rozsahu bez sponzorů – to jsem netušil, že v dnešní nelehké době to bude pla-
tit násobně! Proto mé další velké díky patří početné skupině sponzorů, do které patří:

1/ Jednotlivci: Mirka a Vlastík Bukovští – Nové Město n. M., Martin Diviš – Praha,  
Oli Hofrichtrová – Rychnov n. K., Zdeněk Bendzo – Semechnice, Hela Holcová – 
Praha, paní Ulčová – Svinná, Verča a Luděk Tesárkovi – Střezetice, Štefka, Jarda, 
Katka a Jožka Voborníkovi – Bratislava, Katka Hartmanová a Jirka Šimerda – oba 
Bělá (Liberk), Irča a Vašek Velíškovi – Hradec Králové, Aleš Koudy Koutecký a spol. 
- Hradec Králové.

2/ Firmy a instituce: OÚ Liberk a OÚ Kvasiny, Maso uzeniny Kališ, Podorlická 
kartonážní – Jarda Liška, Sklo porcelán Janeček, Elmopa – Marian Pavel, Obchod 
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Benešovi, Berner – Vráťa Ulč, Rodinný Pivovar Dobruška – Vedrovi, Drůbežárna Se-
mechnice, Exekuce HK – Bohouš Brychta, Škoda Auto Kvasiny, Odbory OS KOVO 
Škoda Kvasiny, Pojišťovna Uniqua – Verča Zemanová, Koželužna Solnice – Helča 
Brandejsová, Konzum Ústí n. O.

Neposlední díky patří našim ženám, chalupářkám a kamarádkám, které opětovně 
napekly množství slaných a sladkých dobrot. Jmenovitě: Jarča Paštová, Marušky 
Hejhalová a Krunčíková, Dáši Zahradníková a Divišová a Irča Velíšková.

Mé poděkování patří i všem kamarádům včetně skuhrovských, chalupářům a sta-
nujícím hráčům a hráčkám z HK a Prahy za pomoc při přípravě hřišť, budování záze-
mí a jeho poturnajovém úklidu!

Zdar 12. ročníku, který se koná 12. Srpna 2023
Josef Franc, organizátor a ředitel turnaje

Letní příprava v oddíle Wikov SKI Skuhrov nad Bělou je všestranná
Po náročném zimním období a regeneraci se náš oddíl začíná připravovat na další 

sezónu.
Léto je plné různorodých aktivit. Na konci června jezdíme pravidelně na vodu, letos 

nám vyšla řeka Lužnice. Méně vody nás neodradilo a řeku jsme sjeli dle plánu. První 
soustředění bylo na rozhraní Krkonoš a Jizerských hor. Kořenov nám dal výborné 
zázemí pro naše aktivity – super hřiště pro atletiku a hry, osvěžující vodu v Jizeře, 
kopce pro běh i turistiku, méně frekventované cesty pro trénink na kolečkových lyžích 
i bruslích. Druhé soustředění se konalo jako obvykle na naší chatě v Deštném. Posi-
lování, běh v terénu, kolečkové lyže, gymnastika, bazén i koloběžky – tréninky naši 
velcí i malí sportovci zvládali s nadšením. Nejvíc si užili běh bažinami, po přívalech 
deště bylo bahna dostatek 

Píle trénovat se našim sportovcům vyplácí. Zažívají úspěch na závodech, kterých 
mají možnost se o prázdninách zúčastnit. Jedním z nich jsou závody na kolečko-
vých lyžích SwenorOrlickyrollerski CUP (ORC). Náš klub jej pravidelně spolupořádá 
koncem srpna a naši nejstarší závodníci si tak mohou vyzkoušet závodit na lyžích 

i v létě. A daří se jim. Mladší svě-
řenci si na konci léta úspěšně 
zkusili první závod v běhu v Tep-
licích nad Metují. 

A co nás ještě čeká? Koláčkové 
závody ve Skuhrově – obratnostní 
závod pro všechny děti z blízkého 
i dalekého okolí. Přespolní běhy 
ve Studenci, Mísečkách, Trutno-
vě, Machově, v Polici nebo v Leto-
hradě. Tréninky v okolí Skuhrova 
a v tělocvičně. A s prvním sně-
hem? Naše milované běžky 

Běžecké lyžování
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Děkujeme obci Kvasiny za podporu.
Děkujeme všem, kdo nám jakýmkoliv způsobem pomáhá.
Děkujeme rodičům našich sportovců, že s námi drží partu 

a umožňují tak dětem se všestranně rozvíjet.
Informace a fotografie nejen ze soustředění najdete na našem facebooku nebo 

na stránkách www.ski-skuhrov.cz.
Wikov SKI Skuhrov nad Bělou

Rybáři Solnice
V sobotu 10. září 2022 zorganizovala MO ČRS Solnice ve spolupráci s Kulturní  

komisí obce Kvasiny dětské rybářské závody na obecním rybníku v Kvasinách. Mladí 
rybáři soutěžili ve dvou kategoriích – registrovaní a neregistrovaní, tzv. příchozí. Kate-
gorie příchozích je otevřena pro všechny děti, které nechodí do rybářského kroužku, 
ale chtějí si vyzkoušet lov ryb.

V letošního ročníku závodů se zúčastnilo celkem 25 lovících, z toho registrovaní  
16 rybářů a příchozí 9 dětí. Přestože byl obecní rybník před závody dobře zarybněn 
kaprem, úlovků bylo poskromnu. Pouze 9 lovích se mohlo pochlubit úlovkem. Pravdě-
podobným důvodem byla změna počasí, kdy došlo před závody k výraznému ochla-
zení oproti předchozím dnům. Přesto vítěz registrovaných rybářů Tomáš Dvořáček na-
chytal 163 cm ryb, včetně největší chycené ryby dne, amura obecného o délce 69 cm. 
Na druhém místě se umístil Jan Luščák s výkonem 155 cm a třetí skončil Pavel Rozí-
nek s 99 cm. Kategorii příchozích ovládla Šárka Luščáková s výkonem 84 cm a na dru-
hém místě byla Viktorie Ryšavá s 40 cm, třetí místo nebylo uděleno.

Rybáři - MO ČRS Solnice
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Po skončení lovu bylo pro lovící připraveno občerstvení, které zajistila Kulturní komi-
se obce Kvasiny. Všichni účastníci obdrželi věcné ceny, které byly pořízeny za podpory 
města Solnice a obce Kvasiny.

Pro děti se zájmem o rybaření doplňuji, že náš rybářský kroužek již zahájil svoji 
činnost ve školním roce 2022/23, více informací naleznete na našich stránkách http://
mo-solnice.wz.cz (sekce Zpravodaj 2022) a nebo u vedoucího kroužku p. Michaličky, 
tel. 731 921 802.

Na závěr děkuji všem za účast, městu Solnice a obci Kvasiny za podporu mladých 
rybářů. Zároveň zveme na další ročník, který proběhne příští rok ve stejném ternímu, 
tzn. druhou zářiovou sobotu 2023.

za MO ČRS Solnice, Milan Hrubý, jednatel

Společenská kronika

červenec
Piskorová Vlasta

srpen
Baran Ján
Šmorancová Marie
Marelová Stanislava
Plíštil Josef

Martincová Jindřiška
Rolečková Hana 

září
Janeček Jiří
Korolovová Gerda
Vrkoslavová Lidmila 
Vrkoslav Jiří
Brandejs Václav

V měsíci červenci až září se dožili významného životního výročí tito občané

Narození
Nela Křepelová
Karolína Králová

Přejeme Vám, aby děťátko 
přineslo do Vaší rodiny 
hodně lásky, smíchu 

a něhy. Ať s ním prožíváte 
mnoho radosti a šťastných 

chvil. 

Úmrtí
Václav Ešpandr
Jarmila Ešpandrová
Ladislav Jirčík 

Upřímnou soustrast
nejbližším.
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Před třemi měsíci se nám narodil syn Jakub. Dostali jsme od obce pozvánku a sláva, 
z Kubíka bude kvasinský občánek. A nejen z něho, ale i dalších pozvaných dětí. Vítání 
se konalo v nové mateřské školce. Byli jsme rádi, ještě jsme ji zevnitř neviděli.

U školy už na náš čekali usměvaví Benešovi, kteří nám ukázali cestu do těch správ-
ných dveří. Uvnitř nás všechny krásnými slovy přivítala Lucka Palečková, která násled-
ně předala slovo holčičkám Karolínce a Aničce ze ZŠ Kvasiny. Ty nám zarecitovaly 

básničky, které si pro rodiče a jejich přírůstky 
připravily. Nové občánky poté přivítala paní sta-
rostka. Připravila si moc hezkou a milou řeč.

Bylo to pro nás, naše rodiny a kamarády, kte-
ří se také přišli podívat, moc příjemné nedělní 
odpoledne. Už se těšíme na fotky od Vlasty Do-
hnálka, který vše dokumentoval.

My rodiče jsme si odnesli hezký zážitek, a Ku-
bík opravdu vkusné a potřebné dárky (ve třech 
měsících toho ještě moc neunese, tak jsme mu 
s nimi pomohli :) )

Chtěli jsme poděkovat vám všem, kteří jste se 
na vítání občánků podíleli. Vážíme si toho, že 
jste nám věnovali svůj čas a našeho syna tak 
pěkně přivítali.

Rodiče kvasinského občánka Kubíka

Hezké přivítání

Velká gratulace
patří paní

Miloslavě Červené, 
která oslavila

90. narozeniny.

Přejeme hodně zdraví 
a optimismu.
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Výpis z usnesení 
z 21. Zastupitelstva Obce Kvasiny, 

konaného dne 29.6.2022, od 20:00 hodin 
 
Usnesení č. 1/21/2022 
Zastupitelstvo obce Kvasiny schvaluje program 21. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny:  
I. Schválení programu zasedání 
II. Kontrola plnění usnesení 
III. Majetkové záležitosti  
IV. Obecní vyhláška 
V. Územní plán 
VI. Územní studie na plochu Z1-1 Zámecká 
VII. ZŠ a MŠ Kvasiny 
VIII. Pošta Partner 
IX. Smlouvy o věcném břemeni a Kupní smlouva s GasNet s.r.o. 
X. Čerpací místo pro hasiče 
XI. Darovací smlouva ZŠ a MŠ 
XII. Účetní závěrka  
XIII. Závěrečný účet  
XIV. Optická síť obce  
XV. Dotace z rozpočtu obce  
XVI. Rozpočtové opatření 
XVII. Různé, diskuse 
Výsledek hlasování: Pro: 13  
 Proti: 0  
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 1/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 2/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí kontrolu plnění usnesení  
Výsledek hlasování:    Pro: 13 

 Proti:  0     
 Zdrželi se: 0   

Usnesení č. 2/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 3/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 1 darování části pozemku, pozemkové 
parcely p. č. 156/3 vyznačenou v Geometrickém plánu č. 1143-55/2022 jako pozemek, 
pozemková parcela p. č. 156/11 ostatní plocha (zeleň) o výměře 48 m2 v obci a 
katastrálním území Kvasiny manželům Jaroslavovi a Dagmar Židovým, trvale bytem 

a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 
Výsledek hlasování:       Pro: 13 
 Proti:  0   
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 3/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 4/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje nákup pozemku pozemková parcela p. č. 1139/10 v obci a k. 
ú. Kvasiny ze cenu 2.500,00 Kč/m2 dle Přílohy č. 2. 
Výsledek hlasování:       Pro: 0  
 Proti:  13   
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 4/21/2022 bylo schváleno. 
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Usnesení č. 5/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje aktualizovanou Obecně závaznou vyhlášku o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí č. 1/2022  dle Přílohy č. 3. 
Výsledek hlasování:       Pro: 13   
 Proti:  0     
 Zdrželi se: 0   
Usnesení č. 5/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 6/21/2022  

Zastupitelstvo obce v souladu s ust. § 46, odst. 3 zákona 183/2006 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů, schvaluje prověření žádosti pana Chrásky na změnu využití pozemku p. č. 5082 v k. ú. 
Kvasiny doručenou dne 20.6.2022 Obci Kvasiny v následující změně ÚP Kvasiny dle Přílohy č. 4. 
Výsledek hlasování:      Pro: 11  
 Proti:  1     
 Zdrželi se: 1   
Usnesení č. 6/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 7/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny: 

a) si vyhrazuje ve smyslu ust. § 102 odst. 3 z. č. 128/2000 Sb., zákona o obcích v platném 
znění projednat  aktualizaci  Územní studii na plochu Z1-1 Zámecká; 

b)  schvaluje aktualizaci Územní studii na plochu Z1-1 Zámecká dle Přílohy č. 5. 
Výsledek hlasování:       Pro: 13  
 Proti:  0     
 Zdrželi se: 0   
Usnesení č. 7/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 8/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny dle Přílohy č. 6 bere na vědomí Popis přijatých opatření Mgr. Liborem 
Benešem k nápravě zjištěných nedostatků při veřejnosprávní kontrole ZŠ a MŠ Kvasiny včetně 
komentáře. 
Výsledek hlasování:       Pro: 13  
 Proti:  0     
 Zdrželi se: 0   
Usnesení č. 8/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 9/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny dle Přílohy č. 6: 

a) bere na vědomí dopis rodičů dětí z MŠ, ve kterém vyjadřují nesouhlas s odchodem učitelek 
z MŠ; 

b) souhlasí s odpovědí starostky ve svém příspěvku do Kvasinského zpravodaje číslo 95 - 
červen 2022. 

Výsledek hlasování:       Pro: 12  
 Proti:  0     
 Zdrželi se: 1   
Usnesení č. 9/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 10/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny dle Přílohy č. 7: 

a) má zájem o odkoupení budovy č. p. 81 od majitele Česká Pošta s. p. ve veřejném 
zájmu; 
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b) bere na vědomí a nesouhlasí s kupní cenou 16.540.000,00 Kč, která byla stanovena 
Českou Poštou, s. p. na základě znaleckého posudku 8984-115/2022 vypracovaného 
René Tomešem; 

c) neschvaluje provozování Pošty Partner; 
d) schvaluje v případě získání budovy č. p. 81 do vlastnictví ponecháním pobočky Kvasiny 

České Pošty a.s. ve stávajících prostorách v nájmu; 
e) pověřuje místostarostu dalším jednáním o nabytí budovy č. p. 81 do majetku Obce 

Kvasiny. 
Výsledek hlasování:       Pro: 13   
 Proti:  0     
 Zdrželi se: 0   
Usnesení č. 10/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 11/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 8 uzavření Dodatku č. 1 ke Kupní smlouvě č. 
130/10/KS – 1510000555 (nově 1000012259/3000155833) mezi Obcí Kvasiny a společností 
GasNet s. r. o., Klíšská 940/96, Klíše, 400 01 Ústí nad Labem a pověřuje starostku podpisem 
dodatku. 
Výsledek hlasování: Pro:  13   
 Proti: 0      
 Zdrželi se: 0    
Usnesení č. 11/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 12/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny dle Přílohy č. 9: 

a) si vyhrazuje ve smyslu ust. § 102 odst. 3 z. č. 128/2000 Sb., zákona o obcích v platném 
znění rozhodnout o záměru vybudovat „Čerpací stanoviště pro požární techniku“; 

b) revokuje Usnesení č. 16/15/2020   v části c); 
c) pověřuje radu přípravou realizace stavby mezi garážemi a hřištěm Pod Olšinou za 

maximální cenu 450 000,00 Kč bez DPH nezahrnující cenu příjezdové komunikace; 
d) pověřuje radu přípravou realizace příjezdové komunikace. 

Výsledek hlasování:           Pro: 12  
                   Proti: 0  
                  Zdrželi se:  1    
Usnesení č. 12/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 13/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 10 : 

a) přijetí finančního daru pro ZŠ a MŠ Kvasiny od NADAČNÍHO FONDU ŠKODA AUTO na 
projekt „ŠKODA EDU“ ve výši 78.400,00 Kč; 

b) přijetí finančního daru pro ZŠ a MŠ Kvasiny od NADAČNÍHO FONDU ŠKODA AUTO na 
projekt na vybavení multifunkčního hřiště herními prvků ve výši 214.382 Kč; 

c) navýšení příspěvku na provoz o 262.218,00 Kč 
Výsledek hlasování:         Pro: 12  
                 Proti: 0   
                 Zdrželi se:  1   
Usnesení č. 13/21/2022 bylo schváleno. 
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Usnesení č. 14/21/2022  
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje účetní závěrku Obce Kvasiny zpracovanou k 31. 12. 2021 za 
účetní období od 1. 1. 2021 do 31. 12. 2021 dle Přílohy č. 11. 
Výsledek hlasování:         Pro: 13 
                 Proti: 0   
                 Zdrželi se:  0   
Usnesení č. 14/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 15/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny uděluje souhlas s celoročním hospodařením obce a závěrečný účet 
Obce Kvasiny za rok 2021 včetně zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 
2021, a to bez výhrad dle Přílohy č. 12. 
Výsledek hlasování:         Pro: 13 
                 Proti: 0 
                 Zdrželi se:  0   
Usnesení č. 15/21/2022 bylo schváleno. 
  
 
Usnesení č. 16/21/2022 
Zastupitelstvo obce Kvasiny bere na vědomí aktuální stav projektu OSO Kvasiny dle Přílohy č. 13. 
Výsledek hlasování:       Pro:  13     
 Proti:  0       
 Zdrželi se:  0     
Usnesení č. 16/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 17/21/2022 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny: 

a) bere na vědomí podání Žádost o byt v Domově pro seniory v Rychnově nad Kněžnou paní 
Józefy Heleny Slámové, 

b) vyslovuje souhlas s přidělením bytu v Domově pro seniory v Rychnově nad Kněžnou paní 
Józefy Heleny Slámové, 

c) schvaluje VPS o poskytnutí dotace mezi obcí a společností Sociální služby města Rychnov n. 
Kn. o.p.s. ve výši 30.000 Kč/osobu v souladu s Pravidly a za podmínek uvedených ve 
Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Kvasiny; 

d) schvaluje paní Józefě Heleně Slámové,  odpuštění 
kompenzace Obci Kvasiny za poskytnutou dotaci ve výši 30.000 Kč z důvodu nemožnosti 
zajištění potřebné 24hodinové péče ze strany obce 

vše dle Přílohy č. 14 a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 

Výsledek hlasování: Pro: 13  
               Proti: 0      
              Zdrželi se: 0    
Usnesení č. 17/21/2022 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 18/21/2022 
Zastupitelstvo obce Kvasiny bere na vědomí rozpočtová opatření č. 5, 6, 7 schválená radou a 
schvaluje rozpočtové opatření č. 8 dle Přílohy č. 15. 
Výsledek hlasování:  Pro:  13   
 Proti:  0      
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 18/21/2022 bylo schváleno. 
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Pracovník v sociálních
službách/pečovatelka

pro Pečovatelskou službu Kvasiny

Druh pracovního poměru:
Dohoda o pracovní činnosti
(maximálně 20 hodin týdně) 

Požadavky:
l čistý trestní rejstřík
l empatie ve vztahu ke klientům
l spolehlivost,  zodpovědnost,
     profesionalita, samostatnost
l schopnost pracovat v týmu,
     ochota se dále vzdělávat
l řidičský průkaz skupiny B-aktivní řidič

Předpokládaný termín nástupu:
ihned, případně dle dohody

Pracovník v sociálních službách vykonává přímou obslužnou 
péči v domácnostech klientů, rozváží a podává obědy klientům 

v souladu se zákonem o sociálních službách.

bližší informace podá:
Jana Růžičková, 602 332 883,
email: dps@obec-kvasiny.cz
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